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Dirk De Ruysscher eerste Belg op WK Gran Fondo

Scholen en privé-lesgevers welkom in gemeentelijk zwembad

Nevenbestemming kerk Heide: aanpassingswerken voor  

socio-culturele invulling stilaan afgerond

Gretel Sanders, voorzitter dorpsraad Achterbroek over D’Achterwij

Hilde, André en Fred begeleiden wandelingen van Natuurgidsen 

Regio Kalmthout

Rita en Anita fietsen 28 000 km vriendschap bij elkaar

Kalmthout zet in op een sterk mobiliteitsbeleid

Blijvende inspanningen om kinderarmoede tegen te gaan

Lina vervoert minder mobielen dorpsgenoten met Mobitwin

Recreatie en competitie met topmateriaal

Ruimtelijk Uitvoeringsplan Woonbos 2 goedgekeurd

Joodse synagoge Heide: oplossingen blijven uit

Met respect voor het erfgoed

Kalmthout ziet aantal (internationale) bezoekers stijgen

Taalmaatjes biedt oefenkansen

CO-vergiftiging maakt jaarlijks 1000 slachtoffers in België

Rioleringsprojecten als onderdeel van hemelwater- en droogteplan

Flor Ansoms wandelde al 34 keer de Dodentocht (100 km) uit

Kalmthout herdenkt oorlogshelden van weleer met live  

re-enactment spektakel ‘Operation Pheasant’

Najaarsactiviteiten in de Bib



Beste Kalmthoutenaar

De mooie nazomer begin september deed ons bijna ver-

geten dat de herfst in aantocht is. De terrassen zaten weer 

lekker vol en mensen trokken er gretig op uit om te genie-

ten van de onverwachte zonnige hoogdagen. Nochtans is 

de grote vakantie al even voorbij. De vroege duisternis en 

de kille ochtenden doen ons beseffen dat de zomer wel de-

gelijk achter de rug is.

In Kalmthout besteden we graag aandacht aan onze ‘ge-

meenschapsruimte’. Dat zijn de plaatsen waar mensen sa-

men komen. Niet alleen gebouwen, maar ook buitenruimte 

die mensen de kans geeft om elkaar te ontmoeten.  

Met de bouw van ons nieuwe gemeentehuis aan het ver-

trouwde Kerkeneind leggen we zo de basis van een gecen-

traliseerde dienstverlening voor de komende 50 jaar. De 

bouw ervan start over enkele weken. Tegen het voorjaar 

van 2025 verzamelt het mooie gebouw alle gemeentelijke 

medewerkers van de gemeente én het OCMW, die vandaag 

nog op verschillende locaties werken. 

Ook de kerk van Heide, eigendom van de kerkfabriek, wordt 

klaar gestoomd om de komende jaren veel mensen opti-

maal te kunnen laten genieten van culturele voorstellin-

gen. De gebeurt in eerste instantie als nevenbestemming, 

aanvullend aan de kerkelijke erediensten. Later zal dat als 

definitieve herbestemming zijn.  Er zijn immers steeds min-

der kerkgangers en alle lokale besturen in ons land denken 

daarom volop na over de toekomstige bestemmingen van 

de kerken. In Heide is die keuze alvast gemaakt. Ook voor de 

kerk van Heuvel start de gemeente een participatietraject 

met de wijkbewoners over een nevenbestemming en een 

toekomstige invulling. 

De toekomst van een ander religieus gebouw, de Joodse 

synagoge in Heide, is zeer onzeker. Het gebouw geraakt 

steeds meer in verval. We krijgen de vele private eigenaars 

en de Joodse gemeenschap niet in gang om dit historisch 

pand te redden. Je leest er de stand van zaken over in dit 

herfstmagazine. We blijven ons inzetten voor dit lokaal 

erfgoed, maar de situatie geraakt jammer genoeg stilaan 

uitzichtloos.

Twee fraaie erfgoedwoningen langs de Kapellensteenweg 

stammen uit dezelfde periode als de synagoge, het be-

gin van de 20ste eeuw. De villa’s ‘Elisabeth’ en ‘Maria’ staan 

er zusterlijk naast elkaar. De jonge Kalmthoutse bewoners 

zijn er trots op. We laten ze graag hun verhaal doen over 

de renovatie en inrichting ervan, met veel respect voor de 

geschiedenis.

Want ook dat is het unieke van Kalmthout. Mooi, oude wo-

ningen geven mee karakter aan ons dorp. Mensen lieten 

die destijds bouwen om hier te kunnen genieten van onze 

waardevolle natuur. 

Nieuwe gebouwen en erfgoed gaan zo hand in hand in 

Kalmthout. Recente ontwikkelingen geven zo kansen aan 

de mensen van straks. De oude, gerenoveerde panden zijn 

tegelijk een mooie getuigenis van de mensen van destijds. 

Lukas Jacobs 

burgemeester
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Net als Remco Evenepoel en Lotte Kopecky keerde Kalmthoute-

naar Dirk De Ruysscher (60) met een goed gevoel terug van de we-

reldkampioenschappen wielrennen in het Schotse Glasgow. Op 4 

augustus nam Dirk er deel aan het WK Gran Fondo. In die discipline 

moeten renners niet alleen veel kilometers, maar ook veel hoog-

temeters overwinnen. Dirk kwam in zijn leeftijdscategorie als 19de 

én als eerste Belg over de meet. “Een unieke ervaring. Je voelt je 

precies in de Tour de France met al die verschillende nationalitei-

ten in één koers”, geniet Dirk nog na van zijn straffe prestatie. 

“Gran Fondo betekent in het Italiaans 

letterlijk ‘groot gebied’, maar de vrije 

vertaling is ‘langeafstandsrace met 

veel hoogtemeters’. De relatief nieuwe 

discipline is aan een opmars bezig. Wie 

zijn uithouding wil testen en van klim-

men houdt, moet zeker Gran Fondo 

proberen”, legt Dirk uit. “Je kan zo een 

wedstrijd op je eigen tempo rijden, 

maar de meeste deelnemers maken 

er doorgaans wel een echte race van. 

Zorg in elk geval dat je goed voorbe-

reid aan de start staat, want meestal 

Kwalificatie in Luxemburg
“De Internationale Wielerbond UCI 

organiseert wereldwijd kwalificatie- 

wedstrijden voor Gran Fondo. De eer-

ste 20% van het aantal deelnemers in 

die wedstrijden mag deelnemen aan 

het WK. Op 3 juni reed ik de ‘Schleck 

Gran Fondo’ in Luxemburg”, blikt Dirk 

terug. “Die koers kende ik omdat ik al 

twee keer deelnam. Na 155 kilometer 

eindigde ik als 16de in mijn leeftijds-

categorie. Een aangename verrassing 

dat ik zo kon deelnemen aan het WK 

in Schotland.”

Sportieve vakantie
“Meestal vindt het WK wielrennen 

plaats in september. Dat zou het voor 

mij als leraar op GITOK veel moeilijker 

maken om mee te doen. Nu was het 

WK in augustus. De Gran Fondo werd 

gereden in de buurt van Perth. Ik kon 

mijn vrouw ervan overtuigen om er 

na onze vakantie in Spanje nog een 

sportieve vakantie van enkele dagen 

in Schotland aan te breien”, lacht Dirk. 

Dirk De Ruysscher eerste 
Belg op WK Gran Fondo - 
categorie 60 - 64 jaar

“Een unieke ervaring”

moet je toch tussen de 100 en 160 

kilometer fietsen en enkele duizenden 

hoogtemeters overwinnen.”

“Zorg in elk geval dat je goed 
voorbereid aan de start staat, 

want meestal moet je toch 
tussen de 100 en 160 kilometer 

fietsen en enkele duizenden 
hoogtemeters overwinnen.”



“De voorbereiding liep vlot. De admi-

nistratie vanuit de UCI moest ik rege-

len met Erwin Vervecken, oud-wereld-

kampioen veldrijden.”

Spannende race 
“Enkele dagen voor de start kregen we 

bericht dat de wedstrijd in Schotland 

maar 90 kilometer zou zijn. Dat vond 

ik een beetje jammer, want ik hou echt 

van die langere afstanden. Er kwamen 

in mijn leeftijdscategorie 60-64 jaar 

137 renners aan de start, waarvan nog 

9 andere Belgen. Het totale peloton 

was wel indrukwekkend. Voor de start 

controleerden ze onze fietsen op in-

gebouwde motortjes. Tijdens de koers 

reden er ook motoren in het peloton 

om alles te filmen. Door het internati-

onale gezelschap zat ik precies in de 

Tour de France”, vertelt Dirk.

“Het werd een pittige en spannende 

race, waarbij ik de hele tijd tot de kop-

groep behoorde. De klimmetjes moch-

ten gerust wat langer zijn, maar daar 

merkte ik al dat ik in goede vorm was. 

De laatste 25 kilometer waren gevaar-

lijk met veel bochten, waarbij iedereen 

probeerde te wringen om voorin te 

geraken. Net achter mij gebeurde een 

valpartij. Ondanks de chaos kon ik in de 

laatste 500 meter nog heel wat renners 

inhalen waardoor ik een onverhoopte 

19de plaats behaalde. Na de aankomst 

bleek dat ik eerste Belg werd.”

Eerst lopen, dan fietsen
“Je mag zeggen dat ik een fanatiek fiet-

ser ben, maar vroeger heb ik altijd ge-

lopen. Vaak alleen, maar ook in groep 

bij atletiekclub ACK. Dat mis ik wel, 

maar ik moest helaas stoppen door 

een knieblessure. Op de fiets heb ik 
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minder last van mijn knie. Ik rij twee keer 

per week met wielerclub Bezemheide 

en pik soms ook aan bij de Heidestoem-

pers. Als we naar ons buitenverblijf in 

de Ardennen trekken, neem ik mijn fiets 

ook altijd mee. Daar ken ik de streek in-

tussen goed en rij ik wel eens mee met 

een lokale wielerclub in Hotton. De Ron-

de van Vlaanderen is ook een jaarlijkse 

traditie. Dit jaar start die weer in Ant-

werpen en dan rijden we al met de fiets 

van Kalmthout naar de startplaats op de 

Grote Markt.” 

Uitlaatklep
“Voor mij is fietsen een echte uitlaatklep. 

Ik vind het ook belangrijk om in goede 

conditie te blijven. Wielrennen wil ik nog 

zolang mogelijk blijven doen. Volgend 

jaar is het WK Gran Fondo in Denemar-

ken. Wie weet sta ik er opnieuw aan de 

start.”  

“Net achter mij gebeurde een valpartij. 
Ondanks de chaos kon ik in de laatste 

500 meter nog heel wat renners 
inhalen waardoor ik een onverhoopte 
19de plaats behaalde. Na de aankomst 

bleek dat ik eerste Belg werd.”

Kleinzoon Louis supportert voor VokkeDirk aan de start van Gran Fondo
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“Het bericht ‘Duizenden kinderen op wachtlijst voor 

zwemles’ op de voorpagina van een krant onlangs trok 

mijn bijzondere aandacht. In Kalmthout merken wij die 

tendens van minder zwemmen zeker niet zo uitgespro-

ken”, zegt Sander. “Sommige scholen komen bijvoorbeeld 

wel met de fiets naar het gemeentelijk zwembad in plaats 

van met de bus om geld te besparen. Maar elke school-

dag komen hier kinderen zwemmen met hun klas. En 

buiten de schooluren geven een 25-tal lesgevers privé- 

les. Sommigen hebben een wachtlijst, maar niet zo als 

in regio’s waar minder publieke zwembaden zijn. Ik denk 

dat we best fier mogen zijn als gemeentelijk zwembad 

in Kalmthout omdat hier nog veel kinderen leren zwem-

men. Het gaat toch om een vaardigheid die levens kan 

redden.”

“Dat kan ik als LO-leerkracht in twee Kalmthoutse scholen 

zeker bevestigen”, pikt Nathalie Willemen in. Zij is ook lid 

van de gemeentelijke sportraad en gaf vroeger zelf enke-

le jaren privézwemles aan jonge kinderen. 

Steeds meer kinderen 
moeten zelf leren 
zwemmen

“Scholen en privé-lesgevers 

welkom in gemeentelijk zwembad”

Veel scholen in Vlaanderen schrappen zwem-

men uit hun lessenpakket. Daardoor moeten 

steeds meer kinderen leren zwemmen in zwem-

clubs of tijdens privélessen. Dat zorgt voor  

wachtlijsten én voor jonge kinderen die niet 

de kans krijgen om te leren zwemmen. “Geluk-

kig is dat niet het geval in Kalmthout, waar de 

scholen nog komen zwemmen en er niet echt 

een tekort is aan lesgevers”, legt zwembad- 

coördinator Sander Wijgerse uit. 

“Ik denk dat we best fier mogen zijn als 
gemeentelijk zwembad in Kalmthout 

omdat hier nog veel kinderen leren 
zwemmen. Het gaat toch om een 

vaardigheid die levens kan redden.”

Nathalie Willemen (sportraad 
Kalmthout) en Sander Wijgerse 
(zwembad-coördinator)
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Niet minder zwemmen
“Bij Kadrie en Maatjes – de twee basisscholen waar ik al bij-

na twintig jaar lichamelijke opvoeding geef – gaan de kleu-

ters van de derde kleuterklas en alle leerlingen van de basis-

school zwemmen. Elk schooljaar is er één leeftijd die gratis 

mag gaan zwemmen. Op de scholen waar ik werk, kiezen 

we voor het eerste leerjaar. De kinderen van het eerste tot 

en met het vierde leerjaar hebben gemiddeld 17 zwem-

beurten op een schooljaar. Voor de oudste kleuters en de 

leerlingen van het vijfde en zesde leerjaar ligt dat op een 

8-tal beurten”, beschrijft Nathalie. 

Kinderen zwembadveilig maken
“We besteden dus heel wat tijd aan 

zwemmen, net omdat er een zwem-

bad is in onze eigen gemeente. Als dat 

niet zo is, zijn veel kinderen inderdaad 

aangewezen op lessen. Dat is een hele 

investering voor ouders, zowel financieel 

als qua tijd. Op school willen we alle kin-

deren zwembadveilig maken. Als ze zich 

kunnen redden in het water focussen we 

wat meer op zwemtechnieken. Op school 

krijgen we als LO-leerkracht extra ondersteuning, maar door 

de verschillende zwemniveaus van de kinderen en de grote 

groep waarmee we gaan zwemmen, is het niet altijd eenvou-

dig om elk kind individueel veel techniek bij te brengen. In een 

zwemclub of tijdens privéles, alleen of in een kleiner groepje, 

kan de lesgever je kind sneller zwembadveilig maken en van in 

het begin meer aandacht schenken aan de juiste technieken.”

100 meter schoolslag
“Toen ik zelf leerde zwemmen en in de periode dat ik privéles 

gaf, lag de focus op schoolslag. Als je 100 meter kon zwem-

men in die klassieke zwemstijl was het voldoende. Zoals 

zwemclubs al langer doen, vertrekken lesgevers en ook leer-

krachten bij het schoolzwemmen tegenwoordig vaker van-

uit ruglig. Zo proberen ze kinderen zich veilig te laten voelen 

in het water. Kinderen leren om op hun rug te draaien als ze 

in het water vallen of in paniek raken.”

Hoe meer lessen, hoe beter
“Onze Kalmthoutse scholen zouden niet 

zo vaak komen zwemmen als er in onze 

gemeente geen openbaar zwembad zou 

zijn. Privélesgevers kan ik alleen maar toe-

juichen. Hoe groter het aanbod zwemles-

sen, hoe beter. Kunnen zwemmen is be-

langrijk en een vaardigheid die levens van 

anderen kan redden. Sommige kinderen 

pikken het snel op, anderen moeten hun 

waterangst overwinnen of ontwikkelen 

zich motorisch wat trager. Dat iedereen in het gemeentelijk 

zwembad kansen krijgt om met de school of tijdens privéles-

sen te leren zwemmen, is een goede zaak. Daar zijn we ons 

na het lezen van het eerder genoemde artikel, nog meer van 

bewust”, besluit Nathalie Willemen.

“Zoals zwemclubs al langer 
doen, vertrekken lesgevers 
en ook leerkrachten bij het 

schoolzwemmen tegenwoordig 
vaker vanuit ruglig. Zo proberen ze 
kinderen zich veilig te laten voelen 

in het water. Kinderen leren om 
op hun rug te draaien als ze in het 
water vallen of in paniek raken.”

©
 Pi

xa
ba

y



Nevenbestemming kerk Heide: 
aanpassingswerken voor 
socio-culturele invulling stilaan 
afgerond

De kerk van Heide aan het Heidestatieplein kreeg recent 

een bijkomende socio-culturele invulling. Hoewel het ge-

bouw in de toekomst nog altijd gebruikt zal worden voor 

kerkelijke plechtigheden en vieringen, geeft de gemeente 

er nu ook een deel van de gemeentelijke cultuurprogram-

matie een plek. Een nieuwe toekomst dus voor de kerk van 

Heide, mét respect voor de oorspronkelijke functie van het 

gebouw. 

  Opportuniteiten
De gemeente Kalmthout was al langer vragende partij voor 

het gemeenschappelijke gebruik van de kerk. Na een rond-

vraag bij alle betrokken partijen bleek dat idee op heel wat 

steun te kunnen rekenen. De kerkraad en het gemeentebe-

stuur kwamen vrij snel tot een akkoord: in 2021 beslisten 

ze om de kerkinfrastructuur voortaan te gebruiken voor 

socio-culturele doeleinden. Die moeten - uiteraard - wel 

passen binnen de context: fuiven kunnen bijvoorbeeld niet. 

Een klassiek of akoestisch concert, een theatershow of voor-

dracht behoren wel tot de mogelijkheden. 

cultuur
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Geplande 
evenementen van 
Club Kalmthout in 

kerk Heide 

KALMTHOUT
Club

Enkele grote namen maakten al hun opwachting: Jasper 

Steverlinck met zijn Church Tour en ook Jan Decleir speel-

de zijn theatervoorstelling Landru in de kerk. Recent kon 

je nog genieten van het theaterstuk Sartre & De Beauvoir, 

vertolkt door Kalmthoutenaar Frank Focketyn en collega- 

actrice Sien Eggers. In het najaar staan er voorstellingen ge-

programmeerd met grote namen als Lucas Van den Eynde, 

Viv Van Dingenen en Ann Pira en ook Spinvis passeert begin 

2024.

De nevenbestemming van de kerk van Heide is mee mo-

gelijk gemaakt door een investeringssubsidie via ‘Kerkplus’ 

van de provincie Antwerpen. Er loopt ook nog een studie 

over de toepassing van duurzame technieken en energie- 

+efficiëntie. De infrastructuur van de kerk biedt een gro-

te meerwaarde voor het lokaal cultuuraanbod. Daarnaast 

geeft het project een bijkomende, maatschappelijk waar-

devolle invulling aan het kerkgebouw.

  cultuur@kalmthout.be, 03 376 49 50

Poupehan Johannes In Het Theater

Spinvis

ZA 10.02.24

WO 15.11.23 VR 15.12.23

VR 29.11.24VR 26.01.24

Nieuwjaarsconcert Els De Schepper

uitverkocht

nieuwe 

 datum

©
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  Verbouwingswerken
De nevenbestemming van de kerk brengt wel 

wat aanpassingswerken met zich mee. Zo kan 

het gebouw optimaal gebruikt worden voor 

verschillende evenementen. 

De aanpassingswerken in cijfers: 

Gemeente Kalmthout investeert 400 000 euro  

waarvan 250 000 euro subsidie via ‘Kerkplus’ van 

de Provincie Antwerpen

Vergroten van het 
podium aan het altaar

Aanpassen 
podium

Installatie  
trussen

Inrichting  
sanitair

Ingang

Plaatsing 
toogmeubel 
en onthaal

Installatie  
backstage- 

ruimte

Akoestische doeken 
aan de zijbeuken, 
het podium en de 

hoge ramen

De ‘trussen’ worden gebruikt 
om doeken en licht- en 

geluidsinstallaties op te hangen. 

Aanpassing 
verlichting

Aankoop
hoogtewerker



Zo’n jaar geleden opende het Dorpshuis aan de Achterbroeksteenweg. 

Het buurthuis draait, dankzij de inzet van vele vrijwilligers, op volle 

toeren. Dit najaar start de gemeente met de aanleg van D’ Achterwij, 

het weiland naast de parochiezaal en tegenover het Dorpshuis. “De 

wei leent zich perfect voor diverse buitenactiviteiten. En je kan hier 

genieten van een prachtige zonsondergang”, vertelt Gretel Sanders. 

Zij is de voorzitter van de vzw Dorpsraad Achterbroek die betrokken 

is bij de ontwikkeling van D’ Achterwij.

Gretel Sanders, 
voorzitter dorpsraad 
Achterbroek

“Iedereen 
blij met 
D’Achterwij”

En we hebben ons langverwachte 

Dorpshuis gekregen”, lacht Gretel. 

“We zijn blij dat de gemeente die kans 

gegrepen heeft toen het voormalige 

klooster leeg kwam te staan. Met steun 

van de gemeente zet een grote groep 

enthousiaste vrijwilligers zich volop in 

voor het Dorpshuis. Zowel jong als iets 

minder jong pikt regelmatig een acti-

viteit mee uit het gevarieerde aanbod.”

Cirkel is rond
“Nu het Dorpshuis goed draait, is voor 

ons als dorpsraad de cirkel rond en 

moeten wij niet meer als een aparte 

organisatie blijven bestaan. De leden 

van de dorpsraad werken nog mee 

in het Dorpshuis, maar wij bouwen 
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Al 12 jaar dorpsraad
“In september was het al twaalf jaar 

geleden dat we in Achterbroek een 

dorpsraad oprichtten”, blikt Gretel 

Sanders terug. “Uit een rondvraag bij 

alle inwoners bleek toen heel duidelijk 

dat er nood was aan meer ontmoe-

tingsruimte en een verkeersveiligere 

dorpskern. Als dorpsraad brengen we 

de mensen van Achterbroek bij elkaar 

en verdedigen we de belangen van 

ons dorp bij de gemeente.”

Al veel gebeurd  
“De afgelopen jaren is er al veel ver-

anderd. De Roosendaalsebaan werd 

heringericht en ook het kruispunt is na 

de heraanleg veel veiliger dan vroeger. 

onze eigen activiteiten af en dragen 

die over aan een grotere en jongere 

ploeg. We hopen dat er in Achterbroek 

voldoende geïnteresseerden zijn om 

onze vier grotere activiteiten te blijven 

organiseren: de buitenspeeldag, het 

kermisterras, het sinterklaasfeest en de 

winterbar.  Het belangrijkste is dat de 

mensen elkaar ontmoeten, in of bui-

ten het Dorpshuis.”

Nood aan een plein
“Begin juli geniet iedereen ten volle 

van het kermisterras op de afgesloten 

Kalmthoutsesteenweg. Zo ontstond 

het idee om ergens een plein te creë-

ren waar je een heel jaar door buiten-

activiteiten kan doen, zonder wegen 

“Met steun van de gemeente laat 
een grote groep van enthousiaste 
vrijwilligers het dorpshuis op volle 

toeren draaien.” 

Gretel Sanders op D’ Achterwij



te moeten afsluiten. Uit ‘Denk Mee 

Voor Kalmthout’ kwamen al enkele 

ideeën naar voor om iets te doen met 

het weiland naast de parochiezaal. 

Tijdens het startevenement ‘Feest op 

het Plein’ koos Achterbroek de naam 

D’ Achterwij. Het plein wordt een 

mooie aanvulling op de werking van 

het Dorpshuis en ook de school kijkt al 

uit naar de nabijgelegen buitenruim-

te”, weet Gretel. 

Concrete plannen
“We zijn blij dat de gemeente de plan-

nen nu klaar heeft. Als alle vergunnin-

gen er zijn, starten de grondwerken 

nog dit najaar of ten laatste begin 

2024. De provincie Antwerpen subsi-

dieert het project mee. Als alles vol-

gens plan verloopt, mogen we aan het 

begin van volgende zomer een groots 

openingsfeest plannen”, kijkt Greet 

vooruit. 

Prachtige zonsondergang
“In afwachting van D’ Achterwij spre-

ken we hier soms al eens af met vrien-

den of buren. Dan dromen we luidop 

van wat er volgens ons allemaal mo-

gelijk is. En we genieten van de prach-

tige zonsondergang. Achteraan de wei 

heb je een mooi uitzicht over de wei-

en, typerend voor Achterbroek. Het 

enthousiasme over D’ Achterwij is nu 

al groot in Achterbroek”, besluit Gretel 

Sanders. 
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“Als alle vergunningen er zijn, 
starten de grondwerken nog dit 

najaar of ten laatste begin 2024.” 

Dorpsraad Achterbroek op het terras van het dorpshuis 

Feest op het Plein



“Met een gids zie en hoor je meer”

“Een heel jaar door begeleid ik natuurwandelingen voor 

Nareka, Visit Kalmthout en De Vroente. Ik doe ook de gratis 

kalenderwandeling van Nareka: ‘Herfst in het bos’ . Dit jaar 

staat die gepland op zondag 8 oktober met start om 10 uur 

aan De Vroente. Samen trekken we dan de Withoefse Heide 

in om te wandelen langs droge en natte heide. We genieten 

van herfstkleuren en -geuren, en laten ons verder verrassen 

door wat er nog op ons pad komt.” 

“Fier op ons uniek natuurgebied”
“Een tiental keer per jaar trek ik met een groep Grenspark De 

Kalmthoutse Heide of een van de nabijgelegen natuurge-

bieden in. Dat kan een kalenderwandeling zijn van Nareka, 

maar ook een gidsbeurt op aanvraag via Visit Kalmthout. 

Bijvoorbeeld in het Reigersbos in Berendrecht of de Maatjes 

in Nieuwmoer en Wuustwezel kan je ook prachtige wande-

lingen maken. We mogen echt fier zijn dat we zo’n unieke 

natuurgebieden hebben in onze regio”, zegt André D’hoine, 

al dertig jaar natuurgids.

Hilde, André en Fred 
begeleiden wandelingen van 
Natuurgidsen Regio Kalmthout

Ook dit najaar biedt Natuurgidsen Regio Kalmthout 

(NaReKa) heel wat mooie wandelingen aan in 

Kalmthout of in omliggende gemeenten. Daarnaast 

kan je bij Visit Kalmthout voor een groep tot 25 per-

sonen een gids aanvragen om er samen op uit te trek-

ken in de Kalmthoutse natuur. Hilde, André en Fred, 

drie ervaren natuurgidsen, stellen zich kort voor. 

“Genieten van herfstkleuren en geuren”
Hilde Balbaert volgde vijftien jaar geleden de cursus natuur-

gids. “Dat vond ik een leerrijke en boeiende ervaring omdat 

ik mensen ontmoette met dezelfde interesse. Daarna wou 

ik iets doen met de opgedane kennis. Zo werd ik gids bij De 

Vroente, Nareka en later ook het Grenspark.”

“Mensen met al hun zintuigen de natuur laten beleven en 

hun verwondering zien, vind ik fijn. Wie letterlijk de bodem 

van dichtbij bekijkt, reageert altijd blij omdat ze toch net 

iets meer hebben gezien. Een plant of een insect onder een 

loep bekijken, kan veel mensen ook aangenaam verrassen.”

12

Natuurgids Fred Severin
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“Een groep die een gids volgt, staat open om meer te we-

ten te komen over het gebied waar ze wandelen. Ik vertel 

niet alleen over de natuur, maar geef soms een stukje ge-

schiedenis mee of vertel over vroegere economische acti-

viteiten. Denk bijvoorbeeld aan het turfsteken of de zand-

winning in onze regio. De brandtoren beklimmen is voor 

velen letterlijk een hoogtepunt van de uitstap.”

“We proberen om mensen met alle zintuigen te laten 

genieten. Wie het geluk heeft om tijdens een wandeling 

een bastaardloopkever te kruisen, vergeet dat nooit meer. 

Hetzelfde gevoel ervaar je bij een bijzondere vogel of vlin-

der. Als gids is het fijn om de verwondering van de men-

sen te zien. En het is altijd leuk als een bepaalde groep 

vraagt om er nog eens samen op uit te trekken. Al zorgt 

Visit Kalmthout er doorgaans wel voor dat ze de aanvragen 

gelijkmatig verdelen onder alle actieve gidsen”, legt André 

D’hoine uit. 

soms wel eens raar op van mijn Nederlandse tongval”, 

lacht Fred Severin. Hij woont in Huijbergen, maar gidst al 

vele jaren in het Grenspark, maar o.a. ook in de Maatjes of 

de Wouwse Plantage.

“Als kind was ik al een echte natuurmens. Het verbaasde 

me dat mijn vrienden amper iets van de natuur kenden. 

Net zoals ik er nu raar van opkijk als ik op tv merk hoe wei-

nig mensen doorgaans weten over natuur. Bij kalender-

wandelingen zijn de mensen die je begeleidt sterk ge-

interesseerd. Als je op pad gaat met een groep collega’s 

of een grote familie, ligt dat soms een beetje moeilijker”, 

knipoogt Fred. “Die uitdagingen ga ik met plezier aan. Ik 

houd ervan om de natuur te ontdekken op een vierkan-

te meter en die verwondering wil ik met zoveel mogelijk 

anderen delen. En dat doe ik ook in andere talen. Zo trok 

ik al de Kalmthoutse natuur in met Duitse journalisten 

en onlangs nog met een Duitstalige blogster. Uit hun 

teksten bleek toch dat ze me goed begrepen hadden. 

Recent begeleidde ik nog een groep uit Finland in het 

Engels.”

“Graag geef ik nog mee dat het belangrijk is om honden 

aan de leiband te houden. Loslopende honden zorgen 

soms voor gevaarlijke en onverwachte situaties als je an-

dere bezoekers kruist. Daarnaast kunnen ze onbewust 

schade aanrichten aan de natuur”, besluit Fred Severin. 

“Ook gidsen in andere talen”
“Zo’n vijftien jaar geleden volgde ik de gidsencursus van 

het Nederlands IVN, waar ik later in die organisatie de gid-

sen coördineerde. Zo zette ik een samenwerkingsverband 

op met Chris van der Sypt die hetzelfde doet bij Nareka 

(Natuurgidsen regio Kalmthout). Intussen zijn gidsen van 

de beide organisaties actief in elkaars land. Mensen kijken 

“Een tiental keer per jaar trek ik met een groep 
Grenspark De Kalmthoutse Heide of één van de 

nabijgelegen natuurgebieden in. We mogen 
echt fier zijn dat we dichtbij huis zo’n unieke 

natuurgebieden hebben.”

natuur

Natuurgids Hilde Balbaert

Natuurgids André D’hoine
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Wat begon als een kennisma-

king tijdens een voettocht naar 

Scherpenheuvel, mondde uit in 

een mooie vriendschap en een 

karrevracht fietsavonturen. Anita 

Adriaensen en Rita Van Alphen ne-

men ons mee doorheen Europa en 

hun (fiets)verhalen.

Rita: “Ik leerde Anita kennen tijdens 

een bedevaart met de parochie. Daar 

vertelde ik dat ik graag eens naar Lour-

des wilde fietsen. Anita was enthousi-

ast en in 2008 vertrokken we met vijf 

vrouwen voor een uitdagende tocht. 

Dat viel ons zo goed mee dat we de 

volgende fietsreis al planden: bestem-

ming Berlijn, waar mijn broer woont.”

Anita: “De eerste jaren volgde een 

koppel ons met de auto en een cara-

van. Zij vervoerden onze bagage en ’s 

Rita en Anita fietsen 28 000 km 

vriendschap bij elkaar

avonds sliepen we dan in de voortent. 

Sinds 2013 rijden we met z’n tweeën 

zonder begeleiding. We gespen iedere 

keer zo’n 15 kilogram bagage vast op 

onze fiets.”

Op voorhand én onderweg plannen 
maken
Rita: “We kiezen onze bestemming op 

basis van wat we vinden op internet. 

En we bezoeken ieder jaar de fiets- en 

wandelbeurs. Daar praat je met heel 

wat mensen en dan komen de idee-

en. Daarna gaat Anita aan de slag om 

de route op te stellen. Zij is de gids op 

onze tochten. We blijven altijd samen, 

want ik heb zelf geen gps.”

Anita: “Iedere avond beslissen we tot 

waar we de volgende dag willen rij-

den. We mikken op zo’n 120 kilometer 

per dag, afhankelijk van het hoogte-

verschil. Dan ga ik op zoek naar logies 

voor de volgende avond, meestal met 

ontbijt. Ons vertrekuur hangt af van 

wanneer het ontbijt geserveerd wordt. 

We fietsen bewust niet in het hoog-

seizoen omdat logies dan vaak volge-

boekt zijn.”

19 landen doorkruist
Rita: “In totaal legden we op onze rei-

zen al meer dan 28 620 kilometer af en 

doorkruisten we 19 landen. We reden 

bv. naar Compostella via oude wegen, 

naar Rome, naar Venetië en terug, 

doorheen Engeland en ook Noorwe-

gen kunnen we al afvinken. Alhoewel: 

daar willen we nog wel eens van Oslo 

tot Bergen fietsen.”

Anita: “Dit jaar maakten we een tocht 

doorheen Engeland, namen dan de 

overzet naar Frankrijk en fietsten van 

“Iedere avond beslissen we tot 
waar we de volgende dag willen 

rijden. We mikken op zo’n 120 
kilometer per dag, afhankelijk 

van het hoogteverschil.”



daaruit terug naar Kalmthout. De laatste 

rit vertrok in Oostduinkerke en was 176 

kilometer lang. Dat was pittig, maar we 

wilden eens gek doen.”

Rita: “Het mooie van zo’n fietsreis is dat 

je veel afstand aflegt en toch het land-

schap en het land echt beleeft. Helemaal 

anders als wanneer je met de auto reist. 

Veel routes lopen over oude spoorwe-

gen of doorheen velden en bossen. Dat 

maakt het heel mooi om samen te doen.”

Bloggen om thuisfront te informeren
Anita: “We laten altijd wel een paar weken 

onze familie achter. Om hen en vrienden 

op de hoogte te houden, hebben we een 

blog onder de naam ‘De fietsmadammen’. 

Er zijn veel verhalen te vertellen, bv. van 

ontmoetingen. In Noorwegen leerden we 

een Duitser kennen die met 80 kilogram 

bagage onderweg was. Hij fietste nog 

heel het Ijzeren Gordijn af. Van daaruit 

ging het verder naar Jeruzalem.”

Rita: “Je komt andere fietsers op je reis  

soms meermaals tegen én zelfs enke-

le keren kruis je elkaar opnieuw op een 

andere tocht. Een kleine wereld toch… 

We ontmoetten ook de Nederlandse 

ex-wielrenner Jan Janssen tijdens een 

trainingsrit. Hij nodigde ons zelfs uit om 

bij hem thuis iets te komen drinken.”

Wekelijkse ritten als ‘onderhoud’
Anita: “Om zo’n fietsreis fysiek aan te kun-

nen, rijden we wekelijks een paar keer 

samen. Iets minder in de winter, al sprin-

gen we dan wel eens op onze mountain-

bike. Naast fietsen, loop ik ook nog iede-

re week. We zijn allebei al ons leven lang 

sportief bezig.” 

Rita: “Het houdt ons jong en we kijken 

na iedere reis alweer uit naar de volgen-

de. Waarheen onze benen ons in 2024 

voeren, daarover zijn we nog aan het 

brainstormen. Wat het ook wordt, de 

combinatie van de fysieke uitdaging, de 

vriendschap en intussen samen genie-

ten blijft de rode draad. Hopelijk nog vele 

jaren.”

 defietsmadammen.waarbenjij.nu

2008 Lourdes 12 dagen 1300 km

2009 Berlijn 8 dagen 1100 km

2010 Vlaanderen 5 dagen 500 km

2011 Denemarken Kopenhagen 15 dagen 1747 km

2012 Santiago de Compostella 22 dagen 2753 km

2013 Rome 17 dagen 1983 km

2014 Kalmthout - Venetie- Kalmthout 21 dagen 2940 km

2015 Berlijn naar Sint-Petersburg 17 dagen 2342 km

2016 Engeland van oost naar west 19 dagen 1934 km

2017 Rondje Belgie (wijzerszin) 9 dagen 1100 km

2018 Noorwegen : Bergen - Noordkaap 23 dagen 2500 km

2019 Boedapest 18 dagen 2255 km

2020 Coronapauze

2021 Rondje Belgie (tegenwijzerszin) 10 dagen 1134 km

2022 Frankrijk 21 dagen 2400 km

2023 Nederland - Engeland - Frankrijk 24 dagen 2632 km

Totaal: 28 620 km

15
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Allereerst: welkom bij het team, Indy! Hoe verliepen de 
eerste dagen? 
Indy: “Ik ben nog steeds erg enthousiast, dus dat is alvast 

een goed teken” (lacht). “Ik word goed opgevangen door 

Werner en Theo en daarnaast staan ook de andere collega’s 

klaar bij vragen. Het is – zoals bij elke nieuwe job – nog wat 

zoeken, maar ik ben ervan overtuigd dat ik snel mijn weg 

vind binnen de werking van de gemeente.”

Werner: “Wij zijn alvast blij met haar komst. Als project- 

coördinator vormt Indy voortaan de brug tussen de burger 

en het lokaal bestuur. Communicatie en participatie zijn so-

wieso beleidsdoelstellingen waar we als gemeente sterk op 

inzetten. Nu nog meer binnen de mobiliteitsdienst.”

Medewerkers in beeld

Kalmthout zet in op 

een sterk mobiliteitsbeleid

Kalmthout zet in op een sterk mobiliteitsbeleid. 

Daarbij hoort ook een sterk team. ‘Oude rotten 

in het vak’ Werner Torfs en Theo Nouws kregen 

onlangs versterking. Indy Marchal vervoegt het 

mobiliteitsteam en vormt voortaan de brug tus-

sen burger en overheid. Wij gingen langs voor 

een gesprek.

Indy: “Ik organiseer vanaf nu het overleg met de burger, zo-

wel bij grote als kleinere mobiliteitsprojecten. Dat kan een 

infovergadering zijn waar we burgers inlichten over bepaal-

de werken in hun straat, maar evengoed stippelen we tra-

jecten uit waarbij inwoners inspraak krijgen over hoe we het 

verkeer in hun wijk organiseren. Let op: het gaat om parti-

cipatietrajecten. We leggen de plannen weliswaar voor aan 

de inwoners, maar de eindbeslissing ligt bij de gemeente.”

Theo: “Mensen hebben vaak hun mening klaar wanneer we 

een project voorstellen. Bij het inrichten van een fietsstraat 

zijn er bijvoorbeeld altijd voor- en tegenstanders. Dat is niet 

meer dan normaal. Niet alleen de kostprijs van een project 

speelt mee, maar ook het draagvlak binnen die wijk, de ge-

volgen voor de doorstroming van verkeer naar andere de-

len van de gemeente… Er zijn heel wat facetten die we in 

kaart moeten brengen. Als mobiliteitsdienst formuleren wij 

een voorstel, het college van burgemeester en schepenen 

hakt uiteindelijk de knoop door.”

Wie doet wat binnen jullie dienst?
Werner: “Als mobiliteitsambtenaar volg ik de projecten op. 

Dat kunnen grote dossiers zijn, zoals de aanleg van fiets-

paden op lokale en gewestelijke wegen, maar evengoed 

Werner Torfs, Theo Nouws en Indy Marchal
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bescheiden ingrepen in het straatbeeld. Denk dan bij-

voorbeeld aan het plaatsen van een verkeersspiegel, het 

herschilderen van de zebrapaden, het uitwerken van fiets-

straten… Theo zorgt voor de praktische uitvoering.”

Theo: “Ik zorg onder meer voor de signalisatievergunnin-

gen. Daarnaast installeer ik de verkeerstellers en ben ik ver-

antwoordelijk voor de innames van openbaar domein. Af 

en toe krijgen we ook meldingen van verkeersborden die 

niet goed leesbaar zijn, gevallen zijn… Bij zulke meldin-

gen ga ik ter plaatse en kijk wat er moet gebeuren.” 

Indy: “Theo is de schakel tussen de technische ploeg en 

de mobiliteitsdienst, Werner tussen de organisatie en de 

verschillende overheden, ik tussen het lokaal bestuur en  

de burger. En zo is de cirkel rond.”

Werner: “Naast de mobiliteitsdienst is er ook de lokale ver-

keerscel. Tweewekelijks overleggen we 

met de burgemeester,  de schepen van 

mobiliteit en de schepen van openba-

re werken. Ook de politie en een colle-

ga van de dienst openbare werken zijn 

aanwezig. We bereiden mobiliteitsdos-

siers voor, bespreken en evalueren die. 

Bij grotere dossiers nodigen we ook ex-

terne partners zoals Agentschap Wegen 

en Verkeer uit om alles op elkaar af te stemmen.”

Ondanks de goede bedoelingen stuiten jullie toch 
vaak op kritiek…
Werner: “Klopt, maar dat is nu eenmaal eigen aan een 

complex thema zoals mobiliteit. Je kan nooit voor ieder-

een goed doen. Sommige beslissingen nemen we om 

de veiligheid te verhogen, maar zijn daarom niet per se 

populair. Een klassiek voorbeeld is een zone 30. Uit we-

tenschappelijk onderzoek blijkt dat de ‘verloren’ tijd van 

de automobilisten verwaarloosbaar is, maar dat de impact 

van een ongeval drastisch verlaagd wordt.”

Indy: “10% van de voetgangers sterft bij een aanrijding aan 

30km/u. Bij 50 km/u is die kans 80%. Dat zijn objectieve cij-

fers. Ook geluidshinder neemt af en de levenskwaliteit en het 

veiligheidsgevoel in een wijk nemen toe. Dat zijn argumenten 

waar je niet omheen kan. Maar we wegen altijd verschillende 

zaken tegen elkaar af: niet elke wijk of straat is geschikt voor 

een bepaalde maatregel.”

Theo: “Vooraleer we een beslissing nemen, onderzoeken we de 

situatie grondig. Verkeerstellingen, zowel voor auto’s, fietsers als 

voetgangers, geven ons een goed beeld over de verkeerssitua-

tie en vormen voor ons een leidraad. Beslissingen nemen we op 

basis van die objectieve gegevens.” 

Welke projecten zitten er nog in de pijplijn?
Werner: “De komende jaren maken we werk van fietspaden 

aan de Achterbroeksteenweg en de Brasschaatsteenweg. 

Bij die laatste leggen we meteen ook het kruispunt met de 

Franse Weg opnieuw aan. Verder bekijken 

we de mogelijke scenario’s voor de Dr. J. 

Goossenaertsstraat en staat er ook nog 

een fietssuggestiestrook in het Heiken op 

de planning. Ook voor de fietspaden langs 

de Putsesteenweg leveren we onze volle-

dige medewerking aan het Agentschap 

Wegen en Verkeer.” 

Theo: “We realiseerden al heel wat fietsdoorsteken en trage 

wegen, maar er is altijd ruimte voor verbetering. De veiligheid 

van de zwakke weggebruiker wordt in Kalmthout centraal ge-

plaatst. Die lijn trekken we dus door.” 

Indy: “Vergeet duurzaamheid niet. De deelwagens en deelfiet-

sen mogen nog wat meer in de verf gezet worden, net als wat 

extra promo voor het openbaar vervoer. Concrete initiatieven 

bespreken we binnenkort samen met de Kalmthoutenaar. Bij 

deze een warme oproep aan iedereen om mee aan de kar te 

trekken!” 

  mobiliteit@kalmthout.be, 03 376 49 20 

“Communicatie en participatie zijn 
beleidsdoelstellingen waar we als 

gemeente sterk op inzetten. Nu nog 
meer bij de mobiliteitsdienst.”

mobiliteit
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Blijvende 
inspanningen om 
kinderarmoede 
tegen te gaan

  Mentaal en fysiek gezond opgroeien
Ook rond opgroeien en opvoeding is er een breed aan-

bod voor iedere Kalmthoutenaar. Daar leiden we gezinnen 

in kansarmoede naartoe via het Huis van het Kind en hun 

partners. Het gaat dan over het Opvoedingspunt, de Speel-

babbel, babymassage, infoavonden voor (jonge) ouders…

Voor jongeren is er TEJO (Therapeuten voor jongeren) en 

het JAC waar ze gratis en anoniem terecht kunnen. De 

sociale dienst van het OCMW overlegt regelmatig met de 

zorgcoördinatoren van de Kalmthoutse scholen om hulp te 

bieden waar nodig. In 2023 was er ook een project rond 

menstruatiearmoede. 1 op 8 meisjes in Vlaanderen heeft  

namelijk geen geld om menstruatieproducten (maandver-

band, tampons…) te kopen en blijft daarom soms weg van 

school. Met een inzamelactie verzamelden we die produc-

ten verdeelden ze onder zij die het nodig hebben.

 welzijn@kalmthout.be

In 2022 groeide in Vlaanderen 12,6 procent van de kinderen 

op in armoede. Dat cijfer is stabiel gebleven in vergelijking 

met 2021. In Kalmthout zakte het cijfer van 2,3 naar 1,6 pro-

cent. Blijvend inzetten op steun voor kansarme gezinnen is 

een vast onderdeel van de dienstverlening van gemeente 

en OCMW Kalmthout.

Een gezin wordt door Kind en Gezin als kansarm beschouwd 

als het op minstens drie van volgende criteria zwak scoort: 

het beschikbaar maandinkomen, de opleiding van de ou-

ders, de arbeidssituatie van de ouders, een laag stimulatie-

niveau, huisvesting en gezondheid. Als lokaal bestuur heeft 

Kalmthout niet op al die criteria invloed. Toch nemen we 

initiatieven om gezinnen en kinderen te ondersteunen om 

hun kansen in onze samenleving te vergroten.

  Ondersteunen van gezinnen
Met huistaakbegeleiding gaan vrijwilligers een uur-

tje per week langs bij gezinnen die dat willen. Ze 

begeleiden de kinderen bij hun huiswerk en be-

trekken de ouders daarbij. Zo kunnen ze het na een 

tijd van de begeleiders overnemen. Tegelijkertijd 

bekijken we of we de gezinnen breder kunnen on-

dersteunen en we laten hen kennismaken met de 

dienstverlening van het OCMW.

De sociale projecten in de kantine Bezemheide on-

dersteunen gezinnen. Twinkeltje en Tkruideniertje 

bieden kinderkleding, voeding en verzorgingspro-

ducten aan tegen verminderde prijzen, via Rap op 

Stap boeken gezinnen goedkoper uitstappen of 

korte vakanties.

  Recht op vrije tijd
De UiTPAS biedt een kansentarief aan. Zo krijgen 

mensen met financiële moeilijkheden of een laag 

inkomen korting als ze tickets boeken voor vrije-

tijdsactiviteiten. En heel wat Kalmthoutse sport- en 

cultuurverenigingen sloten zich aan bij die UiTPAS. 

Daardoor wordt bv. het lidmaatschap van een voet-

balclub of muziekschool betaalbaar. Voor het (vaak) 

dure materiaal bestaat er een participatiefonds 

waarmee OCMW Kalmthout een tussenkomst kan 

geven voor bv. de aankoop van een sporttenue.

©
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De gemeente Kalmthout zet heel wat vrijwilligers in 

om haar dienstverlening zo breed mogelijk te ma-

ken. Een van die diensten is Mobitwin, voorheen de 

Minder MobielenCentrale. Daarbij voeren vrijwillige 

chauffeurs minder mobiele Kalmthoutenaren naar 

bv. een afspraak bij de kapper of de dokter. Wij reden 

een ritje mee met Lina Casie, al vijf jaar vrijwilliger bij 

Mobitwin.

Lina: “Tot mijn 63 jaar was ik onthaalmoeder. Toen ik daar-

mee stopte, miste ik wel wat sociaal contact en het zorgen 

voor anderen. En omdat ik graag met de auto rijd, is vrijwil-

liger bij Mobitwin een fijne bezigheid. Je engageert je wel, 

maar je kiest zelf welke aanvragen je aanneemt. Wil je in 

het weekend rijden? Dan kan dat ook als er daarvoor een 

vraag komt.”

We rijden op een ochtend naar Heide waar we Esther opha-

len. De kranige 90-jarige gaat iedere dinsdag en donderdag 

naar een dagbesteding in Kapellen. Lina is zowat haar vaste 

chauffeur.

Lina: “Vaak vragen mensen naar ‘hun’ chauffeur. Je bouwt zo 

ook een band op en het voelt voor Esther ook vertrouwd 

aan. Je kent je klanten en weet hoe je met hen moet om-

gaan, je merkt of ze ergens mee zitten… Het is meer dan 

enkel taxi spelen.”

Na een korte rit begeleidt Lina Esther naar de dagopvang. 

Tijdens de terugrit praten we nog even over de soorten rit-

ten die Lina doet.

Lina: “Soms zijn het korte ritten, zoals nu over en weer naar 

Kapellen. Maar het gebeurt regelmatig dat ik iemand naar 

bv. het UZA breng voor een doktersafspraak of een behan-

deling. Dan wacht ik in de cafetaria en lees een boekje. Ook 

verdere ritten komen wel eens voor, bv. als ik iemand naar 

familie breng.”

Lina: “Ik doe dit vrijwilligerswerk graag. Het biedt me soci-

ale contacten, ik voel veel appreciatie van de klanten én ik 

kan doen wat ik graag doe: met de auto rijden. Ik raad het 

iedereen aan die wat extra vrije tijd heeft én een hart voor 

minder mobiele dorpsgenoten.”

Lina vervoert minder 

mobiele dorpsgenoten

Wil je ons team van chauffeurs versterken? En heb je 

een eigen wagen voor de ritten? Laat het ons weten via 

vervoer@kalmthout.be of 03 376 44 01. Wij zorgen voor 

de planning en een kilometervergoeding van 0,40 euro 

per gereden kilometer, vertrekkend van je woonplaats. 

Je bent verzekerd voor burgerlijke aansprakelijkheid, 

rechtsbijstand en lichamelijke ongevallen. Je vindt de 

vacature op www.vrijwilligerswerk.be/vacatures.

welzijn

Chaffeur Lina Casie
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Op 27 augustus werd de splinternieuwe Gymhal 

op Sportpark Heikant officieel geopend. Die top-

sportzaal is het resultaat van veel en intensief 

samenwerken. De turnverenigingen GymKa en 

Crescendo bundelden de krachten en vormen 

vanaf nu de eengemaakte club Dynamika. De ge-

meente Kalmthout financierde het ganse project. 

Daarnaast voorzag ook Sport Vlaanderen een rui-

me subsidie voor de bouw van de gymhal. 

Het resultaat mag er zijn: een gymhal met toptoe-

stellen, multifunctionele ruimtes, een danszaal, 

overnachtingsmogelijkheden en een uitgeruste 

keuken. Dynamika én de gemeente Kalmthout zijn 

dan ook bijzonder fier op deze verwezenlijking, en 

terecht. Hiermee is ook het Sportpark Heikant, dat 

opende in de 2016, volledig gerealiseerd. 

sport

Recreatie en competitie 

met topmateriaal

Het doel van Gymhal Kalmthout en Dynamika
	f Gymhal met vaste opstelling

	f Aanbod van combinatie overnachtingen en opleidingen

	f Exploitatie door nieuwe, eengemaakte turnclub 

Dynamika

	f Recreatief en competitief aanbod dans, toestelturnen, 

tumbling en trampoline

	f Medegebruik scholen in de omgeving

Gymhal Kalmthout financieel
	f Totale bouwkost: 5 miljoen euro

	f Gemeente Kalmthout pre-financiert 100%

	f Netto-inbreng gemeente Kalmthout: 2 miljoen euro

	f Subsidie Sport Vlaanderen: 913 000 euro

	f Dynamika betaalt 30 jaar lang 60 000 euro terug aan 

gemeente Kalmthout

De gymhal in cijfers
	f Start werken op 13 juni 2022, oplevering op 30 juli 2023 

(13,5 maanden)

	f 38 putten van 120 meter diep voor geothermie: geen 

fossiele brandstoffen nodig voor verwarming of koeling. 

In de zomer wordt de warmte uit het gebouw in de 

bodem onder de gymhal gestoken, in de winter wordt 

die warmte er weer uitgehaald om het gebouw te 

verwarmen.
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Turnzaal:
	f top 5 grootste turnzalen België:  

L x B x H = 45 m x 31 m x 6,5 m  1400 m2 

	f Gekoeld in de zomer: uniek in de Benelux

	f Uitschuifbare COS Tribunes: 4 x 82 zitplaatsen op 

5 rijen

	f Hydraulisch plateau om mattenberg te maken: 

uniek in België

	f Alle officiële turntoestellen 

Wereldkampioenschappen Antwerpen 2023  

uniek in België

	f 120 m2 landingskuil

	f 35 permanent opgestelde toestellen

	f Computergestuurde geluidsinstallatie 

vloeroefening: uniek in de Benelux

Danszaal:
	f L x B = 14,6 m x 9,2 m  134,48 m2

	f Gedempte parketvloer

	f Computergestuurde audioinstallatie

	f Volledig verduisterbaar

Slaapplaatsen
	f 9 slaapkamers met telkens 4 stapelbedden  

 72 bedden

	f Alle faciliteiten voor rolstoelgebruikers

	f 9 individuele douches in 3 badkamers

	f gratis wifi in heel het gebouw

	f 106 m2 multifunctionele ruimte

	f 170 m2 eetruimte met uitgeruste keuken
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“Geen appartementen 
in woonbos”

biedt het plan een duidelijk beeld en een juridisch kader 

voor de ontwikkelingsmogelijkheden die er nog blijven. 

Wanneer we een woning als waardevol of cultureel erfgoed 

beschouwen, betekent dat niet je er nooit meer iets aan 

mag wijzigen. Daar hebben veel mensen een fout beeld 

over. We kiezen er als gemeente bewust voor om niet te 

veel algemene regels op te leggen. Zo behoudt iedereen 

de vrijheid om een omgevingsvergunning aan te vragen. 

Die bekijken we en toetsen we af aan het RUP Woonbos 2 

en andere voorschriften.”

Zes deelgebieden
“Er zijn zes deelgebieden uitgetekend: Beauvoislaan, Dennen-

dael, Kapellensteenweg-Van Dammedreef, Kapellensteen-

weg-Canadezenlaan, Max Temmermanlaan-Canadezenlaan 

en de Tuinwijk, in Heide ook wel gekend als ‘de nieuwe wijk’. 

Die deelgebieden hebben elk hun eigen woondichtheid en 

andere typische kenmerken. In Dennendael staan de wonin-

gen bijvoorbeeld doorgaans op een groter perceel en verd-

er van elkaar dan op de Kapellensteenweg. Een aanvraag 

voor een omgevingsvergunning kan best zo goed mogelijk 

afgestemd zijn op het deelgebied. Mocht er nog plaats zijn 

- veel blijft er niet meer over - kunnen appartementen wel 

nog in het winkelgebied van de Heidestatiestraat, maar niet 

in Dennendael”, verduidelijkt Patrick. 

In de wijk Heide wonen veel mensen in bosrijk ge-

bied. De gemeente Kalmthout wil in de toekomst die 

rustige omgeving, het groene karakter en waarde-

vol erfgoed ervan bewaren. Daarom legde ze in het 

Ruimtelijk Uitvoeringsplan (RUP) Woonbos 2 de grote 

lijnen vast van waar je nog wat kan bouwen en waar 

niet. De gemeenteraad keurde het RUP goed. Patrick 

Reynaerts, deskundige ruimtelijke ordening bij ge-

meente Kalmthout, licht die toekomstvisie toe.

Bosrijke omgeving
“Een groot deel van de zuidelijke rand van Kalmthout is op 

het gewestplan ingekleurd als woonpark. De mensen wo-

nen er in een bosrijke omgeving en de straten, dreven en 

lanen zijn heel bepalend voor het typisch uitzicht. Maar ook 

in dat woongebied verandert de demografie. Vaak liggen 

de onderhoudskosten van de woningen hoog, waardoor 

er meer vragen komen naar kleinere woningen, nieuwe 

vormen van samenwonen, of meerdere woningen op één 

perceel”, legt Patrick Reynaerts uit. 

Niet te veel regels
“Met het nieuwe Ruimtelijk Uitvoeringsplan (RUP) Woon-

bos 2 wil de gemeente de lage woondichtheid, het groene 

karakter en het waardevol erfgoed behouden. Anderzijds 

Ruimtelijk Uitvoeringsplan 
Woonbos 2 goedgekeurd
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Zorgwonen en cohousing
“Er bestaat een duidelijke vraag naar nieuwe vormen van 

samenwonen. Zo krijgen we meer aanvragen voor zoge-

naamde kangoeroewoningen, waarbij meerdere mensen 

een woning delen en er sprake is van zorg. Dat gaat zo-

wel over nieuwbouw als aanvragen om bestaande wonin-

gen volledig te renoveren en anders in te richten. In het 

Ruimtelijk Uitvoeringsplan (RUP) is er dan ook veel aandacht 

voor co-housing. Een perceel opsplitsen in twee of meer-

dere kavels met het oog op de verkoop van die gronden 

kan niet meer in het woonbos. Je kan er onder bepaalde 

voorwaarden wel meerdere woningen bouwen op één per-

ceel. Bijvoorbeeld groepswoningbouwprojecten op enkele 

ruimere percelen of een bijkomende woonentiteit voor één 

van de kinderen naast of in het ouderlijk huis.”

Meer dan woningen
“Dit Ruimtelijk Uitvoeringsplan gaat grotendeels over onze 

toekomstvisie op wonen. Daarnaast behandelt het enkele 

gemeenschapsvoorzieningen in hetzelfde gebied. Zo ligt 

de accommodatie van voetbalclub Heibos nu volledig in 

recreatiezone en staat het gebouw van De Vroente niet 

langer ‘zonevreemd’ in het natuurgebied van de Withoef-

se Heide. Nog een concreet voorbeeld daarvan is dat het 

stukje grond voor de kerk van Heide nu is ingekleurd als 

gemeenschapsvoorziening. Wil de gemeente daar ooit iets 

realiseren in functie van de gedeeltelijke herbestemming 

van de kerk, dan kan dat zonder problemen”, eindigt Patrick 

Reynaerts.   

 

wonen



Joodse synagoge Heide: 
oplossingen blijven uit

“De raming van de renovatie wordt geschat op ander-

half miljoen euro”, vult Vincent Gabriels aan. “We reken-

den op een subsidie van ongeveer 80 procent, maar 

door nieuwe regelgeving is dat nu teruggebracht naar 

de helft. Dat maakt dat we om en bij de 750 000 euro 

extra moeten vinden.”

Gezamenlijke inspanningen zonder resultaat
“De voorbije jaren is er hard gewerkt door Antwerps 

gouverneur Cathy Berx en haar kabinet, wij als gemeen-

te Kalmthout, het Kempens Landschap, de Vlaamse 

overheid en de Administratie Onroerend Erfgoed”, gaat 

Gabriels verder. “Er zijn dringende instandhoudingswer-

ken uitgevoerd, restauratieplannen opgemaakt door 

een architectenbureau, een premiedossier ingediend… 

Maar al die jaren bleef de eigendoms-

structuur een heikel punt. Het is duide-

lijk dat er geen wil is bij de joodse ge-

meenschap om het eigendom onder 

te brengen in een gemeenschappelijke 

vzw, een voorwaarde voor het wel-

slagen. Vlaams minister Diependaele 

bekijkt nu of er aan de eigenaars be-

paalde verplichtingen kunnen worden 

opgelegd omdat het een beschermd 

monument is.”

Burgemeester Lukas Jacobs: “Ik vind het een gemiste 

kans moest dit gebouw verder vervallen en verdwijnen. 

Het is een tastbaar aandenken aan de joodse aanwe-

zigheid in Heide in het begin van de 20ste eeuw en is 

een getuige van de jodenvervolging die ook hier plaats-

vond. Een nieuwe toekomst van het gebouw zou ons 

daaraan herinneren en aan die zwarte periode in onze 

geschiedenis én het actuele belang van vrede en ver-

draagzaamheid. Maar zonder medewerking van de 

joodse gemeenschap en de eigenaars raken we helaas 

geen stap verder.”
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Het ziet er niet goed uit voor de restauratie van 

de vervallen, maar beschermde synagoge aan de 

Leopoldstraat in Heide-Kalmthout. De renovatie-

plannen werden niet geselecteerd voor Vlaamse erf-

goedsubsidies en recent liet de joodse gemeenschap 

weten niet te willen ingaan op het voorstel om de erg 

ingewikkelde eigendomsstructuur eenvoudiger te 

maken. Vincent Gabriels, algemeen directeur van de 

gemeente Kalmthout, en burgemeester Lukas Jacobs 

volgen het dossier al jarenlang op. Vincent Gabriels: 

“De eigendomsstructuur met meer dan 70 joodse 

eigenaars, verdeeld over de hele wereld, lijkt op dit 

moment het grote struikelblok.”

20 jaar vechten tegen de bierkaai
De synagoge in Heide is de enige plat-

telandssynagoge van ons land. Die werd 

in 1928 gebouwd en doorheen de jaren 

groeide het aantal mede-eigenaars aan. 

Begin jaren ‘40 waren er 700 joden inge-

schreven in Kalmthout. Het aantal ver-

minderde sterk in de naoorlogse jaren 

maar toch werd de synagoge nog tot 

midden jaren ’90 gebruikt voor de ere-

diensten. Het gebouw kwam toen leeg 

te staan en door de complexe eigen-

domssituatie geraakte het steeds meer in verval.

“Door de cultuurhistorische en socio-culturele waarde 

werd de synagoge en de omringende tuin wel erkend als 

beschermd monument”, zegt burgemeester Lukas Jacobs. 

“En door het gebouw in 2003 open te stellen tijdens Open 

Monumentendag, leerden inwoners de plek kennen. De 

vzw ‘Red de synagoge’ deed en doet er alles aan om het 

dossier op te volgen en warm te houden. Er werd in 2016 

door de rechtbank een advocaat aangesteld als tijdelijk be-

heerder om de diverse eigenaars te vertegenwoordigen. 

Maar zonder reactie van de eigenaars is dat tijdelijk beheer 

niet meer verlengd en staan we terug bij af.”

“De eigendomsstructuur met 
meer dan 70 joodse eigenaars, 
verdeeld over de hele wereld, 
lijkt op dit moment het grote 

struikelblok.”
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Sinds juli 2022 zijn Jade en Jeff eige-

naar van Villa Elisabeth. Hun eerste be-

zoek aan het huis tijdens een kijkdag 

was voldoende om op slag verliefd te 

worden…

Jade: “We kenden het huis omdat het 

ons al was opgevallen als we er passeer-

den. Toen het te koop kwam, aarzelden 

we niet om een afspraak te plannen. En 

we waren meteen verkocht. Toen ons 

bod aanvaard werd, schrokken we wel 

even: zo’n huis werd van ons.”

Jeff: “We hadden nog maar net een 

ander huis grondig verbouwd. Dat 

verkochten we en begin dit jaar gin-

gen we dan hier aan de slag. We waren 

het er onmidellijk over eens dat we de 

authenticiteit van het huis zoveel mo-

gelijk wilden bewaren. Maar ook dat 

we het op een degelijke manier zou-

den aanpakken.”

Jade: “We willen het huis eer aan doen 

door de stijl te bewaren maar net iets 

meer hedendaags te maken: een rui-

mere badkamer, een meer uitgeruste 

keuken. Daarnaast ga ik dan op zoek 

Met respect 
voor het erfgoed

Op de grens van Heide en Centrum vind je twee statige 

historische huizen naast elkaar aan de Kapellensteenweg: 

Villa Elisabeth en Villa Maria. De twee oude huizen heb-

ben sinds kort jonge Kalmthoutse eigenaars. We bezoch-

ten de twee huizen en spraken met Jade en Jeff en met 

Yana en Jurgen over wonen in een stukje Kalmthoutse 

geschiedenis.

Villa Elisabeth – Jade Wouters en Jeff Castermans
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Oude postkaart van Villa Elisabeth

naar mooie meubels en decoratie. 

We kiezen ook voor zachte en sobere 

kleuren.”

Jeff: “Bepaalde tegelvloeren hebben we 

ongemoeid gelaten omdat ze zo mooi 

zijn, ook al ligt er hier en daar een tegel 

scheef. De oude plankenvloer haalden 

we weg, we isoleerden de vloer en 

plaatsten een echte eiken visgraatpar-

ket. Veel van het werk deed ik samen 

met mijn papa, van wie ik heel wat han-

digheid heb geërfd. Dit project samen 

met hem doen, gaf me het vertrouwen 

dat het wel zou lukken.”

Jade: “Omdat het een oud huis is – 

het werd gebouwd in 1912 – hangen 

er veel verhalen aan vast. Een deel 

daarvan hoorden we via de vorige 

eigenaars, andere ontdekten we zelf 

doorheen het verbouwen. We vonden 

oude krantenknipsels, een treinticket 

van rond 1930 en zelfs reisverslagen 

achter een zekeringskast. En we delen 

het verhaal graag: Villa Elisabeth heeft 

zelfs een eigen Instagramprofiel. Da’s 

onze manier om dit stukje Kalmthoutse 

geschiedenis met iedereen te delen.”



Yana en Jurgen leerden Villa Maria ken-

nen door op doktersbezoek te komen 

bij de vorige eigenaar, dokter Frederik 

Kao. De praktijkruimte was een deel 

van de privéwoonst.

Jurgen: “Als kinesist bij Alpecin-

Deceuninck moest ik me in de corona-

periode meermaals per week laten 

testen. Daarvoor kwam ik hier in de 

praktijk langs. Iedere keer keek ik mijn 

ogen uit. Ik vond het zo’n mooi huis.”

Yana: “Ik was onmiddellijk verliefd op 

de tegel in de wachtkamer. En op hoe 

de achtergevel met de oorspronkelijke 

tuindeur tot onderdeel van de bin-

nenkant is gemaakt. Het huis ademt 

zoveel authenticiteit en charme uit. 

We woonden op een appartement 

in Stabroek en voelden allebei dat 

we een huis met een tuin en zicht op 

bomen wilden. Een pluspunt was de 

praktijkruimte aan het huis.”

Jurgen: “Tijdens een consultatie sprak 

ik onze bewondering voor het huis 

uit en toen bleek dat dr. Kao en zijn 

vrouw eraan dachten om het huis te 

Villa Maria – Yana Cosyns en Jurgen Cop

Links: Jeff en Jade (Villa Elisabeth) 
Rechts:  Yana en Jurgen (Villa Maria)

verkopen. Dat bleek een match en zo 

werd dit huis het onze in 2021.”

Yana: “Er waren al wat ingrepen gebeurd 

in het huis. Allemaal met veel respect 

voor de charme van het gebouw. Wij 

verbouwden boven een ruimte tot bad-

kamer en legden er een cementtegel die 

past bij de stijl van de andere vloeren, 

zoals die in de wachtzaal. Het leuke aan 

een oud huis is dat je op elementen stoot 

die je niet verwachtte maar die toch nog 

nuttig zijn. Zo bleken er oude olieleidin-

gen voor de lampen in de plafonds te zit-

ten. Die zijn hergebruikt om elektriciteit 

aan te leggen.”

Jurgen: “Om het huis niet kapot te 

renoveren, wikken en wegen we alle in-

grepen. Zo willen we de ramen nog ver-

vangen. Dat doen we als we het op een 

manier kunnen doen die het uitzicht be-

waart. Het is bij dit soort huizen niet mak-

kelijk om energetisch veel te verbeteren 

zonder hard in te grijpen. We denken dus 

twee keer na bij zo’n beslissingen. Onze 

buren ontdekten net dat ze een spouw-

muur hebben. Dat kan hier dus ook nog 

een optie zijn om bijkomend te isoleren.”
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toerisme

Kalmthout ziet aantal 
(internationale) bezoekers 
stijgen

“Heidegemeente biedt 
unieke mix van cultuur, 
natuur en beleving”

Visit Kalmthout in cijfers*

f  19 985 bezoekers aan de balie van Visit 

Kalmthout in heel 2022

f  2464 verkochte bezoekerskaarten van het 

Grenspark Kalmthoutse Heide

f  1371 verkochte lokale honingpotjes  

van Bijenteeltmuseum Kalmthout 

 

POPULAIRSTE TOERISTISCHE PRODUCTEN:

f  Bezoekerskaart Grenspark Kalmthoutse Heide

f  Wandelboekje ‘Wandelen in Kalmthout’

f  Fietskaart ‘Kempen’

POPULAIRSTE STREEKPRODUCTEN:

f  Lokale honing van  Bijenteeltmuseum Kalmthout

f  Bieren van de Artisanale Bierbrouwerij uit Heide

f  Kalmthoutse Konijnenkeutels

Het toerisme in Kalmthout zit in de lift. Jaar na jaar stij-

gen de bezoekersaantallen. Ook internationaal wordt 

onze heidegemeente opgemerkt. “Onze unieke mix van 

cultuur, natuur en beleving biedt de ideale formule voor 

zowel dagtripjes als een langer verblijf”, aldus Thomas 

Verboven, deskundige toerisme bij Visit Kalmthout.

Om bezoekers beter wegwijs te maken voor of tijdens hun 

bezoek aan Kalmthout ontwikkelde Visit Kalmthout een 

nieuwe website. De site is beschikbaar in het Nederlands, 

maar verderop in 2024 ook in het Duits, Engels en Frans. 

Ook het toeristisch magazine wordt vanaf 2024 in de vier 

talen uitgegeven. Geen overbodige luxe. Want in augus-

tus stuurde Toerisme Vlaanderen een Duitse blogster naar 

Kalmthout. Nu - eind september - komt er een Noorse 

influencer met haar twee kinderen naar Kalmthout. Zo 

openen ze de weg voor nog meer internationaal bezoek.
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Veiligheid voorop: verplichte 
installatie rookmelders redt 
jaarlijks tientallen levens

Sinds 2020 is het in Vlaanderen wettelijk 

verplicht om rookmelders te installeren 

in je woning. En dat is nodig: jaarlijks wor-

den zo tientallen levens gered. Zeker ’s 

nachts bewijzen de rookmelders hun nut: 

terwijl je slaapt, ruik je immers niets. De 

kans is bijgevolg erg klein dat je wakker 

wordt bij een brand. Door de rook van 

een brand heb je soms maar 3 minuten 

de tijd om het pand te verlaten. Op tijd 

reageren, is dus van levensbelang.

Investeer daarom in voldoende rookmel-

ders. Alle rookmelders die je in België 

koopt, voldoen aan de wettelijke normen.

Tips:
	f Koop rookmelders met een batterij 

die tien jaar meegaat en waarvan je 

de batterij niet kunt vervangen. Ze zijn 

weliswaar iets duurder, maar je zit 10 

jaar safe. Handig, toch?

	f Hang je rookmelders - uiteraard - op 

de juiste plaats.

	f Installeer een rookmelder in iedere 

ruimte waar er mogelijkheid is op 

brand. 

	f Plaats geen rookmelder in de keu-

ken, badkamer en garage. Daar is er 

namelijk veel kans op vals alarm door 

keukenlucht, waterdamp of stof. De 

keuken blijft wel een risicoplaats 

voor brand. Plaats daarom eerder 

een thermische rookmelder in de 

keuken. 

	f Plaats de rookmelders best in het 

midden van het plafond. 

	f Bevestig rookmelders met dubbel-

zijdige kleefband, zo hoef je niet te 

boren. 

	f Doe elke avond je deuren dicht. Je 

eventuele vluchtweg blijft dan lan-

ger rookvrij. 

	f Om er voor te zorgen dat je rookmel-

ders optimaal werken, is het nodig 

om die maandelijks af te stoffen, bij-

voorbeeld met een stofzuiger. 

	f Overschilder nooit je rookmelder en 

stop nooit de gaatjes toe. De detec-

tor werkt daardoor minder goed.

  www.speelnietmetvuur.be 

info@brandweer.zonerand.be 

03 369 64 00

wonen
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TOP 3 BINNENLANDSE 

BEZOEKERS (PER PROVINCIE)

1. Antwerpen 

2. Vlaams-Brabant

3. West-Vlaanderen

TOP 3 BUITENLANDSE 

BEZOEKERS (PER LAND)

1. Nederland

2. Duitsland

3. Frankrijk

ANDERE INTERNATIONALE 

BEZOEKERS

f  Groot-Brittannië

f  Zwitserland

f  Italië 

f  Polen 

f  Luxemburg 

f  Oostenrijk 

f  Denemarken 

f  Spanje 

f  Tsjechië 

f  Oekraïne 

f  Zweden 

f  Kroatië 

f  Rusland 

f  Slovenië 

f  Slowakije 

f  Verenigde Staten 

f  Canada

f  Estland

f  Finland 

f  Griekenland 

f  Hongarije 

f  IJsland 

f  Israël 

f  Noorwegen 

f  Portugal 

f  Roemenië 

* Cijfers van juli-december 2022

 

  visit@kalmthout.be 

03 666 61 01
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Taalmaatjes biedt oefenkansen

Om anderstalige inwoners in Kalmthout meer oefen-

kansen Nederlands te bieden, startte lokaal bestuur 

Kalmthout het project Taalmaatjes. Daarbij spreken 

vrijwilligers regelmatig af met een ‘taalleerder’ om 

Nederlands te oefenen én Kalmthout beter te leren 

kennen. Patricia ontmoette de Oekraïense Natalia 

tijdens de speeddate van Taalmaatjes in de Bib. Ze 

spreken regelmatig af voor een wandeling of een an-

der uitje. 

Patricia: “Ik ben al vijf jaar vrijwilliger bij Babbel in de Bib en 

zo hoorde ik dat er een nieuw project opgestart werd. Ik 

ben nu met pensioen en werkte voordien in het Instituut 

voor Tropische Geneeskunde in Antwerpen. Daar ontmoet-

te ik veel verschillende nationaliteiten en culturen en dat 

interesseert me erg. Vandaar dat ik naar de speeddate van 

Taalmaatjes ging. Ik ontmoette er Natalia en we ‘matchten’.”

Natalia: “Ik kwam naar België om mijn schoonzus te kun-

nen helpen met haar dochter. Ik woonde in  Odessa en ben 

nu een jaar in België. Ik doe vrijwilligerswerk in Beukenhof 

en werk als kinderverzorgster hier in Kalmthout. Ik heb het 

diploma van vroedvrouw maar dat wordt in België niet er-

kend, maar ik mag gelukkig wel werken als verzorgende. 

Omdat ik bijna geen Engels spreek, begon ik onmiddellijk 

Nederlandse les te volgen. Via de school hoorde ik over Taal-

maatjes en ging langs de Bib. Daar leerde ik Patricia kennen.”

Patricia: “We spreken 1 à 2 keer per week af, vooral binnen 

Kalmthout. Zo leert Natalia ons dorp beter kennen en we 

praten dan over alledaagse dingen. We komen ook samen 

in de Bib om daar de Wablieft-krant te lezen en waar Natalia 

startte met Nederlandstalige boeken te lezen.”

Natalia: “Ik begrijp al best goed Nederlands en ook spreken 

lukt beter en beter. Patricia praat mooi Nederlands en dat 

helpt. Want dialect zoals Antwerps, is echt moeilijk voor mij 

om te verstaan.  Tijdens mijn werk en vrijwilligerswerk kan ik 

veel oefenen. Stapje voor stapje dus.” 

 bibliotheek@kalmthout.be 

welzijn
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Nu de dagen stilaan kouder worden, steken we vaker de kachel aan. Gebruik jij een open haard, een kolen-, petro-

leum- of pelletkachel of een gasgeiser? Verwarm je je woning met gas of stookolie? Neem dan steeds de nodige 

voorzorgen om CO-vergiftiging te voorkomen:

	f Laat je verwarmingstoestel of installatie en je schoorsteen jaarlijks onderhouden.

	f Voorzie voldoende verse lucht in de ruimte waar een verwarmingstoestel staat.

	f Laat de zuurstofklep van je kolen- en houtkachel voldoende open.  

	f Gebruik je keukentoestellen nooit als verwarming. 

	f Zorg ervoor dat de toestellen qua afmetingen aangepast zijn aan de ruimte en voor het gebruik.

	f Als je in je slaapkamer een bijzetverwarming wil gebruiken, kies dan voor een elektrisch toestel.

	f Zorg voor voldoende verluchting in de badkamer. 

	f Gebruik een barbecue of grill enkel buitenshuis. 

Wist je dat …
In België jaarlijks meer dan 1000 mensen het slachtof-

fer van een CO-vergiftiging worden? Koolstofmonox-

ide of CO is gevaarlijk omdat je het niet kunt waarne-

men. Het is kleur-, geur-en -smaakloos. Het ontstaat 

bij een slechte verbranding van alle soorten brand-

stoffen. Bescherm jezelf en plaats een CO-melder of 

-detector. Die waarschuwt je als de CO-concentratie 

op een bepaalde plaats te hoog is.  

Wil je meer weten over de gevaren van CO? Lees er 

meer over op www.speelnietmetvuur.be

  info@brandweer.zonerand.be, 03 369 64 00 

www.brandweerzonerand.be

Is jouw woning veilig?

CO-vergiftiging maakt 
jaarlijks 1000 slachtoffers 
in België

wonen

©
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Rioleringsprojecten als onderdeel van 
hemelwater- en droogteplan

De voorbije jaren werden we meerdere keren gecon-

fronteerd met intense regenbuien. In 2019 was er 

veel wateroverlast in heel Kalmthout. Het is een ver-

schijnsel dat de laatste tijd meer voorkomt. De be-

staande maatregelen volstonden niet meer. Samen 

met rioolbeheerder Aquafin stelde de gemeente 

Kalmthout een hemelwater- en droogteplan op. Dat 

plan biedt antwoorden op de uitdagingen bij intense 

regenval. We geven een stand van zaken van de ac-

ties die de gemeente Kalmthout al uitvoerde en die-

gene die nog op planning staan.

  Maatregelen na eerdere problemen
Na de wateroverlast in 1999 investeerde de gemeen-

te Kalmthout in heel wat maatregelen om problemen te 

vermijden. Er kwamen vier open bufferbekkens: aan de 

Kijkuitstraat, op KMO-zone Bosduin, aan de Volkersweg en 

in Kruisbos. Die lopen vol wanneer het regent en daarna 

zacht weer leeg in de aanpalende waterloop. Enkel als ze 

bij hevig regenweer helemaal vol raken, geven ze een deel 

van het water terug aan de beek. 

Door de bufferbekkens vermindert de druk op waterlopen 

en vermijden we problemen stroomafwaarts. Daarnaast 

zijn er ook vier grote ondergrondse bufferbekkens: aan 

het rond punt aan de Heikantstraat, onder het Willy 

Vandersteenplein, onder het marktplein en aan de kerk van 

Nieuwmoer.

De gemeente investeerde in wadi’s en wadigrachten 

bij nieuwe verkavelingen of de heraanleg van gewest-

wegen. Zo merk je ‘wadigrachten’ langs de Essen- en 

Wuustwezelsteenweg en in het Sportpark Heikant. 

Dat zijn erg brede en diepe grachten. De Victorine Van 

Mechelenlaan, Groenhof en de Henry Van de Veldelaan kre-

gen dan weer een bekken in de vorm van een wadi. 

  Gescheiden rioleringstelsels vanaf 2000
Waterlopen ontlasten door water te bufferen is één maatre-

gel, de riolering minder belasten is een tweede actie. Sinds 

2000 legt de gemeente Kalmthout gescheiden stelsels aan 

waarbij afvalwater en regenwater los van elkaar afgevoerd 

worden. Het afvalwater gaat naar het waterzuiveringsstati-

on, het regenwater belandt via een andere weg in een beek 

of waterloop.

Voor die rioleringswerken krijgt de gemeente Vlaamse sub-

sidies. Daarnaast vloeit ook 1/3de van de prijs van leidingwa-

ter terug naar de gemeente, die dat budget inzet om ge-

scheiden stelsels aan te leggen. Zo’n werken combineren 

we vaak met de heraanleg van een straat of een fietspad.
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Wadigracht in de Henry Van de Veldelaan 



Als je een omgevingsvergunning aanvraagt, ben je ver-

plicht om de riolering op je eigen terrein al gescheiden aan 

te leggen als voorbereiding op komende gescheiden stel-

sels. Ook als je bv. een oprit aanlegt of heraanlegt, voorzie je 

je best al op een gescheiden stelsel. 

Kalmthout heeft een rioleringsgraad van 79%, wat ongeveer 

het Vlaamse gemiddelde is. Dat percentage ligt wel bedui-

dend hoger dan het gemiddelde van landelijke gemeentes. 

  Realisaties en plannen
Recent werkte de gemeente Kalmthout rioleringsprojecten 

af in de Ganzendries, de Kastanjedreef, de Nieuwe Dreef en 

de Duinzichtlei. Daarnaast staan er nog heel wat projecten 

rond waterhuishouding op de planning.

	f Bufferbekken achter OCMW Heuvel: het bufferbekken 

heeft een oppervlakte die driemaal groter is dan het 

bekken aan station Kijkuit en een buffervolume dat 

tweemaal zo groot is. Het buffert het regenwater van de 

Dorpsbeek en geeft het pas af aan het verlengde van die 

waterloop als het peil daarvan gezakt is. Zo proberen we 

wateroverlast in de wijk van de Verbiststraat te verminde-

ren. De werken worden afgerond in het najaar van 2023.

	f Op de Achterbroeksesteenweg wordt in combinatie met 

de aanleg van fietspaden, een gescheiden rioleringsstel-

sel aangelegd.  Momenteel zijn de onteigeningen lopen-

de en we verwachten dat die in de loop van 2024 zijn 

afgerond zodat de werken kunnen starten.

	f Augustijnsdreef: er is geen afwatering naar grachten 

mogelijk, dus bij de ontwikkeling van de ene kant van 

de straat, legt de gemeente Kalmthout er samen met 

de projectontwikkelaar een gescheiden stelsel aan. De 

werken starten in het najaar 2023 en lopen in 2024 door. 

	f In de Bloemenlei legt de gemeente Kalmthout in het 

najaar van 2023 een gescheiden stelsel aan. Het regen-

water loopt naar de Dorpsbeek, het afvalwater naar de 

riolering van de Kijkuitstraat. 

	f Jos Tilborghsstraat: voor een veiligere verkeerssitua-

tie, legt de gemeente Kalmthout de weg opnieuw aan 

met fietssuggestiestroken. Bij die werken wordt er de 

bestaande riolering vervangen door een gescheiden 

stelsel.

	f Het fietspadendossier voor de Putsesteenweg is 

overgenomen door Agentschap Wegen en verkeer 

van de Vlaamse overheid. Rioleringsprojecten in de 

Kinderwelzijnstraat en omgeving en Ericalaan en omge-

ving hangen af van die werken. 

  openbare.werken@kalmthout.be, 03 376 49 20
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Flor Ansoms wandelde al 
34 keer de Dodentocht 
(100 km) uit

opgegeven. En ik slaagde er iede-

re keer in om de honderd kilometer 

in en rond Bornem uit te wandelen. 

Zo behoor ik ook tot de Club 30+. 

Ondertussen zijn er 111 deelne-

mers die al meer dan dertig keer de 

Dodentocht uitwandelden. De or-

ganisatie vermeldt ons apart op hun 

website. Ik ben één van de weinigen 

uit onze regio”, legt Flor uit. 

Zware editie
“Dit jaar had ik wel nog een beetje last 

van de naweeën van een zware long-

ontsteking. Dat maakte van 2023 toch 

een zware editie. Daardoor kwam ik 

nu pas rond 19.30 uur aan, terwijl ik 

bij mijn 33 vorige deelnames al voor 

18 uur de finish bereikte. Dit jaar viel 

er veel regen in het begin, maar de 

In totaal namen 62 Kalmthoutenaren op 11 en 12 augustus deel aan de 

54ste Dodentocht in Bornem, de bekende wandeltocht van 100 kilometer. 

Flor Ansoms (64) uit Achterbroek bereikte voor de 34ste keer de finish. 

“Voor mij blijft het elke zomer een uitdaging om aan de Dodentocht 

deel te nemen. Al train ik niet zo vaak meer als vroeger, toch blijft wan-

delen een gezonde verslaving”, vertelt Flor Ansoms. 

“Wandelen is een 

gezonde verslaving”

Legerdienst
“Ik kreeg de wandelmicrobe te pakken 

tijdens mijn legerdienst”, weet Flor 

nog goed. “Daar overhaalden ze me 

om deel te nemen aan wat ze toen 

de ‘vierdaagse van Vielsalm’ noemden. 

Dan wandel je gemiddeld 32 kilome-

ter per dag en in totaal 125 kilome-

ter op vier dagen. Het evenement 

bestaat nog steeds onder de naam 

‘Marche MESA’ of ‘Europese Mars van 

Herdenking en Vriendschap (EMHV)’. 

Naast gewone wandelaars nemen er 

veel militairen deel.” 

Club 30+
“In augustus 1985 stond ik voor de 

allereerste keer aan de start van de 

Dodentocht. Dit jaar nam ik al voor 

de 34ste keer deel en ik heb nooit 

weersomstandigheden zijn ooit wel 

slechter geweest”, weet Flor. 

Scherpenheuvel
“De laatste jaren train ik niet meer zo 

vaak en loop ik de Dodentocht vooral 

op karakter uit. Zo blijft het elke keer 

een uitdaging, die ik ook de komen-

de jaren zeker wil blijven aangaan”, 

zegt Flor overtuigd. “Vroeger stap-

te ik wel eens van Achterbroek naar 

Scherpenheuvel. Dan wandelde ik 

mee met de KWB van Achterbroek 

of Kalmthout, maar zij organise-

ren die wandeltochten niet meer. 

Achterbroek-Scherpenheuvel is on-

geveer 70 kilometer. Ooit wandelde ik  

samen met Bernadette Van Looveren 

heen én terug!”

“In augustus 1985 stond ik voor 
de allereerste keer aan de start 

van de Dodentocht. Dit jaar nam 
ik al voor de 34ste keer deel en ik 

heb nooit opgegeven.” 
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Kameraad verloren 
“De Dodentocht wandelen doe je uiteraard best in je eigen 

tempo, maar soms vind je iemand die aan dezelfde snelheid 

stapt en kan je grote delen samen wandelen. Zo nam ik 13 

keer deel met mijn kameraad Wim Van Ceulen uit Gooreind. 

Jammer genoeg is hij vorig jaar gestorven. Ik heb zeker aan 

hem gedacht tijdens het wandelen. Dat gaf me extra moed 

om de finish opnieuw te halen. Twee zonen van Wim, Joeri 

en Randy Van Ceulen, wandelden de Dodentocht dit jaar 

ook uit. Een mooi eerbetoon aan hun vader”, besluit Flor 

Ansoms. 

f  Mario Van Leemputte (17u40)

f  Michiel Bernaerts (17u54)

f  Stefanie Goderis (17u55)

f  Marleen Kerstens (17u55)

f  Michaël Mertens (18u01)

f  Edward Van der Jonckheyd (18u01)

f  Antoon Derijcke (18u36)

f  Dieter Heestermans (18u36)

f  Joris Deckers (18u43)

f  Sven De Bock (18u55)

f  Gerdje Valenberghs (19u07)

f  Ilse Stevens (19u14)

f  Toon Kustermans (19u24)

f  Rune Suykerbuyk (19u29)

f  Karin Cuypers (19u30)

f  Siebe Vrebosch (19u30)

f  Flor Ansoms (19u36)

f  Thomas Dekkers (19u48)

f  Rud Beyers (19u53)

f  Ellen Smout (19u54)

f  Veronique T’servranckx (19u56)

f  Ulrich Van de Woestyne (7u55)

f  Anne Arnouts (9u06)

f  Fre Verstraeten (9u16)

f  Maarten De Bock (9u44)

f  Eric Costermans (11u54)

f  Marc Willems (11u54)

f  Tim van Eijndhoven (13u07)

f  Ivan Deckers (13u25)

f  Gert Vorsselmans (15u23)

f  Peggy Stassen (15u35)

f  Erwin Joosens (15u47)

f  Robin Thys (15u55)

f  Joris Vanderstraeten (15u57)

f  Eric Beyers (16u00)

f  Michelle Deckers (16u26)

f  Dieter Joosens (16u31)

f  Peter Sanders (17u11)

f  Tom Martens (17u21)

f  Lander Van Gestel (17u22)

f  Willy Costermans (17u28)

f  Erik Pinck (17u29)

f  Tessa Denis (20u23)

f  Sven Beyers (20u24)

f  Jan Dockx (20u31)

f  Nadia Dullaert (20u32)

f  Robin Hall (20u36)

f  Stephanie Brinkers (20u59)

f  Patrick Van den Heuvel (20u59)

f  Kris Van Eeckelen (21u00)

f  Liesbet Maris (72 km)

f  Danny Veraart (72 km)

f  Jordi Voeten (66 km)

f  Wim Van Looveren (60 km)

f  Yente Van Looveren (60 km)

f  Sandra Hertogs (44 km)

f  Yves Van den Broeck (44 km)

f  Yves Bruynseels (35 km)

f  Joost Nijpels (35 km)

f  Mathyro Verhavert (35 km)

f  Sonny Verhavert (35 km)

f  Marika Veraart (26 km)

Kalmthoutenaren in Dodentocht 2023

Flor Ansoms was zeker niet de enige uit Kalmthout die aan de 

start stond van de 54ste Dodentocht. In de hoop dat we nie-

mand vergeten zijn, hierbij een overzicht van alle lopers en 

wandelaars uit onze gemeente. Tussen haakjes zie je het tijd-

stip waarop ze de aankomst in Bornem bereikten of de contro-

lepost tot waar ze raakten. Proficiat aan alle deelnemers!

© Eric Willems - dodentocht.be



80 jaar later willen de internationale groep 2nd Armored in 

Europe en de Nederlandse re-enactment vereniging MARS 

iedereen de militaire operatie van weleer ‘live’ laten herbe-

leven, in samenwerking met de gemeente Kalmthout. In to-

taal werken zo’n driehonderdtal mensen uit liefst zeventien 

landen mee aan het project. Het evenement is gratis. 

Kalmthout herdenkt oorlogshelden 
van weleer met live re-enactment 
spektakel ‘Operation Pheasant’

Op zondag 22 oktober vindt een groots re- 

enactment spektakel plaats in Nieuwmoer. Met 

‘Operation Pheasant’ herdenken we de oorlogs-

helden die onze regio bevrijdden tijdens de 

Tweede Wereldoorlog. Concreet gaat het om de 

Britse 21e Army Group en de Amerikaanse 104e 

Infantry Division. Zij verdreven de Duitse troe-

pen uit onze regio tijdens de gevechten aan het 

Westfront. 

De groep slaat het militair kamp op achter de terreinen van 

DBT. Zij doen dat op dezelfde manier als in 1944. Bezoekers 

kunnen het kamp bezichtigen en zo een beeld krijgen van 

het dagelijks leven van de soldaten. Daarnaast kan je er al-

lerlei authentieke voertuigen vinden: motoren, legerjeeps, 

pantserwagens, halftracks en tanks. 

In de loop van de dag brengen de organisatoren twee keer 

een historisch spektakel van telkens 45 minuten. Zo herbe-

leeft het publiek het hoogtepunt van Operation Pheasant, 

met de Amerikaanse 104th Infantry Division, het Britse 21 

Army Corps, het 147 Royal Tank Regiment en de Duitse 

Wehrmacht in de hoofdrol. De dag nadien reist het gezel-

schap door naar Nederland. Daarbij volgen ze de originele 

route van Operation Pheasant. Op zaterdag 28 oktober slui-

ten ze af met een groots spektakel in Etten-Leur. 

  Wist je dat…?
f  De voorbereiding van het evenement ruim 3 jaar duurde?

f  Er voor de figuranten heel wat proviand wordt voorzien? 

Liefst 600 broden, 500 eieren, 60 kg boter en 4000 liter 

water... 

f  De tour in totaal 9 dagen duurt en 6 gemeentes in België 

en Nederland doorkruist?
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 Operation Pheasant
f  Zondag 22 oktober

f  10 - 17 uur

f  Terreinen Rijkmaker Nieuwmoer  

(Magermanse Heide) 

Essensteenweg, 2920 Kalmthout

f  Gratis evenement

Tijdschema

10 uur Start evenement 

11 uur Eerste voorstelling 

14 uur Officieel herdenkingsmoment 

16 uur Tweede voorstelling 

17 uur Einde evenement
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Nieuwmoer

Achtmaal

Zundert

Standdaarbuiten

Oudenbosch

 Over Operation Pheasant
Operation Pheasant was een massale militaire 

operatie waarmee Noord-België en Noord-

Brabant werden bevrijd van de Duitse bezetter. 

De operatie begon op 20 oktober ’44 en duur-

de tot 4 november ’44. Operation Pheasant is 

een van de grootste militaire operaties tijdens 

de Tweede Wereldoorlog in West-Europa. De 

Amerikaanse 104th Infantry Division – ook ge-

kend als de Timber Wolves -  vocht samen met 

de Britse 147th Royal Tank Regiment.

De militaire operatie was de rechtstreekse aan-

leiding voor de bevrijding van onze regio. Vanuit 

Kalmthout (Nieuwmoer) trokken de bevrij-

ders verder naar Achtmaal, Zundert, Rucphen, 

Sprundel, Standdaarbuiten, Oudenbosch, 

St. Willebrord tot in Etten- Leur. 

  www.kalmthout.be/ 

operation-pheasant  

vrijetijd@kalmthout.be 

03 376 49 50
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Etten-Leur

Rucphen

St. Willebrord

Militair kamp te bezoeken op 
 zondag 22 oktober 
Magermanse Heide  

(Nieuwmoer)

Militair kamp te bezoeken op  
woensdag 25 oktober 
Sint Janstraat (Sprundel)

Militair kamp te bezoeken op 
zaterdag 28 oktober 

Brabantpark (Etten-Leur)

Sprundel
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Bib

  Halloween in de Bib

Op dinsdagavond 31 oktober 2023 wordt de film The Witches vertoond in 

Bib Kalmthout. Kom die dag verkleed in je engste kostuum naar de voor-

stelling en huiver bij de klassieker uit 1990, gebaseerd op het boek ‘De hek-

sen’ van Roald Dahl. 

Luke, sinds kort wees, wordt door zijn grootmoeder meegenomen naar 

Engeland. In het hotel waar ze verblijven, is een groep heksen ingetrokken, 

die een plan smeden om de wereld van alle kinderen te verlossen. Hoe 

gaat dit aflopen? 

f  Dinsdag 31 oktober 2023 

f  Bib Kalmthout Kerkeneind 23 2920 Kalmthout

f  Tijdschema  

 - Deuren open: 18.45 uur 

 - Start film: 19 uur

f  Ticketprijs: gratis, maar reserveren via www.clubkalmthout.be 

  Elselien Dijkstra: Filosofisch gesprek over veerkracht in Bib Kalmthout 

‘Levenskunst bestaat zeker voor de helft uit veerkracht’ – Alain de Botton

f  Donderdag 5 oktober 2023

f  Bib Kalmthout, Kerkeneind 23

f  Tijdschema: 20 – 21.30 uur

f  Ticketprijs: €5 (UiTPAS met KT: €1) - kalmthout.recreatex.be

In het kader van de Tiendaagse van de Geestelijke Gezond-

heid organiseert Bib Kalmthout een filosofisch gesprek 

over veerkracht. Veerkracht is een belangrijke deugd en 

een onmisbare vaardigheid om je staande te houden in de 

21ste eeuw. De School of Life-oprichter en filosoof Alain de 

Botton zette veerkracht zelfs op nummer 1 van zijn mani- 

fest ‘Tien deugden voor het Moderne Leven’. Maar waar 

haal je veerkracht vandaan? En wanneer heb je genoeg 

veerkracht? Kun je veerkracht eigenlijk verzamelen?

Iedereen die samen met anderen wil nadenken over veer-

kracht is welkom. Het gesprek is een oefening in het be-

denken van filosofische vragen en het samen nadenken. 

Na een korte inleiding over wat een filosofisch gesprek is, 

formuleren we onze eigen filosofische vragen over veer-

kracht. We kiezen één vraag om te onderzoeken tijdens een 

filosofisch gesprek.

Het gesprek wordt begeleid door Elselien Dijkstra. Ze 

studeerde filosofie in Leiden, en volgde verschillende 

opleidingen en workshops tot filosofisch gespreksleider.

Maximaal 15 deelnemers. Filosofische voorkennis is niet 

vereist.

   Bib Kalmthout, Kerkeneind 23, 2920 Kalmthout 

bibliotheek@kalmthout.be, 03 376 49 99 

kalmthout.bibliotheek.be
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  Kunstendag voor kinderen

Hopelijk staat zondag 19 november 2023 op jouw planning: 

dan is het de 12de editie van Kunstendag voor Kinderen! 

Het thema dit jaar is ‘Ontdek en creëer topstukken’. Tal van 

Kalmthoutse organisaties gaan er mee aan de slag. Je kan 

die dag op verschillende locaties van meerdere kunstvormen 

proeven en dit voor zowel de allerkleinsten als kinderen tot 13 

jaar. Jij bepaalt zelf wat voor jou een topstuk is! Je kan komen 

proeven van beeld, muziek, theater, Kamishibai-vertellingen, 

dus kom zeker eens langs!

f  Zondag 19 november 2023 

f  Verschillende locaties in Kalmthout 

f  Tijdschema via  

www.clubkalmthout.be 

f  Ticketprijs: €4 (UiTPAS met KT: €0.80)

3 maanden - 4 jaar

8 - 12 jaar

4 - 10 jaar

9 - 13 jaar

8 - 12 jaar

9 - 12 jaar

3 - 7 jaar

8 - 12 jaar

   Tijdslot 1: 9 tot 10.30 uur (3 m - 3 j)    

Tijdslot 2: 10.30 tot 12 uur (3 m - 3j) 

Tijdslot 3: 12 tot 13.30 uur (2 - 4 j)

Tijdslot 4: 13.30 tot 15 uur (2 - 4 j)

   Achterbroeksteenweg 86a

   Workshop 1:  10 tot 12 uur

 Workshop 2: 13 tot 15 uur

  Lokaal De Sparren 

 Bareelstraat 72

   Vertelling 1: 13.30 tot 14.00 uur

 Vertelling 2: 14.15 tot 14.45 uur

 Vertelling 3: 15.00 tot 15.30 uur 

 Vertelling 4: 15.45 tot 16.15 uur

  Bib Kalmthout 

 Kerkeneind 23

   Workshop 1:  10.00 tot 11.30 uur 

Workshop 2: 13.00 tot 14.30 uur

  Kerk Heide, Sint-Jozeflaan 4

   Workshop 1: 14 tot 15 uur

 Workshop 2: 16 tot 17 uur

  Object K, Beeklei 7a

   Workshop 1:  9 tot 11 uur 

 Workshop 2: 12 tot 14 uur 

 Workshop 3:  15 tot 17 uur

  fONZZ, Tulpenlaan 21

  Workshop 1: 9.30 tot 11.00 uur 

 Workshop 2: 11.00 tot 12.30 uur

   Bib Kalmthout, Kerkeneind 23

   10.30 tot 12 uur

  Pigment 

 Van den Bogaertlei 5

Sapperlootjes

Gert Van Meel

ABC - Kamishibai

Annelies Brosens 

Object K

fonZZ

Studio Mus

Sint-Lucas Pigment

©
 P

ix
ab

ay

Uitverkocht



ADRESSEN EN OPENINGSUREN

algemeen directeur

gemeentehuis - Driehoekstraat 48

03 376 49 80, ad@kalmthout.be

alleen op afspraak via 03 376 49 80

archief

gemeentehuis - Kerkeneind 13

03 376 49 00, afspraak via info@

oudheidkundigekringkalmthout.be

burgemeester

gemeentehuis -  Driehoekstraat 48

alleen op afspraak via 03 376 49 23

burgemeester@kalmthout.be

burgerzaken en vreemdelingendienst 

gemeentehuis - Driehoekstraat 48

03 376 49 30 

burgerzaken@kalmthout.be

vreemdelingen@kalmthout.be

alleen op afspraak via 03 376 49 30

openingsuren: zie kader

Op maandag is een een afspraak mogelijk 

tussen 9u en 12u en tussen 13u30 en 19u. 

bibliotheek

Kerkeneind 23

03 376 49 99, bibliotheek@kalmthout.be

maandag, dinsdag, woensdag en  

donderdag van 14u tot 20u, vrijdag  

van 9u30 tot 12u30 en van 14u tot 17u, 

zaterdag van 9u30 tot 12u30

brandweer (administratie)

03 369 74 18

kalmthout@brandweer.zonerand.be

communicatiedienst

chapel - Driehoekstraat 25

03 376 49 00, info@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

dienstencentrum de Groten Uitleg

Kerkeneind 20, 03 376 44 30

dienstencentrum@kalmthout.be

maandag tot vrijdag van 9u tot 17u 

financiële dienst

gemeentehuis - Driehoekstraat 48 

03 376 49 70, financien@kalmthout.be

financieel directeur 

03 376 49 70, fd@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

jeugdbibliotheek Nieuwmoer

Nieuwmoer-Dorp 12

woensdag van 14u tot 17u

zaterdag van 9u30 tot 12u30

markten en kermissen

03 376 49 80, secretariaat@kalmthout.be

milieu- en groendienst

gemeentehuis - Locatie Zonnedauw

03 376 49 90, milieu@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

mobiliteitsdienst

gemeentehuis -  Locatie Zonnedauw 

03 376 49 20, mobiliteit@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

OCMW

Heuvel 39

03 376 44 00, info.ocmw@kalmthout.be

iedere werkdag van 9u tot 12u en dinsdag 

van 18.30u tot 20, namiddag op afspraak

Instagram Facebook

openbare werken

gemeentehuis -  Locatie Zonnedauw 

03 376 49 20,  

openbare.werken@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

personeelsdienst

gemeentehuis - Driehoekstraat 48 

03 376 49 60 

personeelsdienst@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

politie zone grens 

Kapellensteenweg 32

03 620 29 29, info@pzgrens.be

maandag tot vrijdag: van 9u tot 19u 

zaterdag 9u tot 17u

secretariaat

gemeentehuis - Driehoekstraat 48

03 376 49 80, secretariaat@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

ruimtelijke ordening

gemeentehuis - Locatie Zonnedauw

03 376 49 40,  

ruimtelijke.ordening@kalmthout.be

alleen op afspraak via 03 376 49 40

openingsuren: zie kader 

extra: maandagavond 18u en 19u

Visit Kalmthout

Putsesteenweg 131

03 666 61 01, visit@kalmthout.be

zomerregeling: (maa-okt)

maandag - vrijdag: 10-12u en 13-17u, 

zaterdag en zondag: 10-17u

winterregeling: (nov-feb)

maandag - vrijdag: 10-12u en 13-16u, 

zaterdag en zondag: 10-16u

vrijetijdsdiensten 

chapel - Driehoekstraat 25

03 376 49 50

cultuur: cultuur@kalmthout.be

evenementen: evenementen@kalmthout.be

jeugddienst: jeugd@kalmthout.be

sportdienst: sport@kalmthout.be

welzijnsdienst

Heuvel 39

03 376 44 35, welzijn@kalmthout.be

openingsuren: zie kader

woonloket

gemeentehuis - Locatie Zonnedauw 

03 376 49 40, wonen@kalmthout.be

alleen op afspraak via 03 376 49 40

openingsuren: zie kader 

extra: maandagavond 18u en 19u

ziekenwagendienst

chapel - Driehoekstraat 25

03 376 49 20, ziekenwagen@kalmthout.be

zwembad

Kapellensteenweg 90

03 666 95 02, zwembad@kalmthout.be

openingsuren: zie 

www.kalmthout.be/zwembad

Openingsuren gemeentediensten

maandag: van 9u tot 12u en 13u30 tot 16u30

dinsdag:  van 9u tot 12u

woensdag: van 9u tot 12u en 13u30 tot 16u30

donderdag:  van 9u tot 12u

vrijdag: van 9u tot 12u

  03 376 49 00, onthaal@kalmthout.be

   meer info op www.kalmthout.be/diensten

Volg Gemeente Kalmthout op 


